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MIASTO

Kolno – ambitne miasto z aspiracjami

Fot. Panorama Kolna
Red:. Panie Burmistrzu, kalendarz 
wyborczy już ruszył, kampania wyborcza 
jest w toku. Dlaczego postanowił Pan po 
raz kolejny kandydować na stanowisko 
Burmistrza?

A.D:. Motywacji było kilka. Po pierwsze 
mam za sobą spory kapitał doświadczenia 
na tym stanowisku. Trzy kadencje to 
przecież 12 lat. W tym okresie mogłem się 
sprawdzić w różnych, niełatwych czasem 
sytuacjach związanych z zarządzaniem 
miastem. Rozważając swój start w wyborach 
brałem głównie pod uwagę akceptację 
mieszkańców dla mojej działalności na 
stanowisko burmistrza. Te głosy poparcia, 
które do mnie dochodzą utwierdziły mnie 
w przekonaniu, że warto spróbować po 
raz kolejny. Wszyscy jesteśmy oczywiście 
ludźmi i najważniejsza motywacja 
związana jest jednak z emocjami i moją 
ogromną sympatią i przywiązaniem do 
rodzinnego miasta. Dobrze się czuję w 
samorządzie i jestem przekonany, że 
dużo mógłbym jeszcze zmienić w naszym 
mieście. Taka praca pochłania człowieka 
bez reszty, ale dobrze czuję się w tej roli. 
Praca na stanowisku burmistrza  to rodzaj 
pewnej misji na rzecz lokalnej społeczności 
i daje ogromną satysfakcję, gdyż na własne 
oczy możemy dostrzec efekty tej pracy, 
gdy widzimy jak samorządowe inwestycje 
zmieniają nasze miasto, jak sprawiają, że 
Kolno staje się lepszym miejscem do życia.

Red:. Jak podsumowałby Pan te minione lata? 
Z czego jest Pan najbardziej zadowolony?

A.D:. Miasto jest żywym organizmem i 
zawsze będzie coś do zrobienia i zawsze 
też nie na wszystko starczy środków 
finansowych. Dlatego tak ważne jest 

rozsądne ustalanie priorytetów i 
długofalowe planowanie rozwoju miasta. 
Udało się nam zrealizować bardzo wiele 
projektów, w tym kilka kluczowych dla 
miasta inwestycji infrastrukturalnych. 
Praktycznie prawie całe miasto zostało 
skanalizowane, a przedtem wskaźniki 
kanalizacji plasowały nas na szarym 
końcu w porównaniu do innych miast 
powiatowych. Wyremontowano kilometry 
miejskich ulic i chodników. Zbudowaliśmy 
również całkowicie nowe drogi. Przy 
okazji obecnego remontu ul. Wojska 
Polskiego widać jak bardzo przydała 
nam się miniobwodnica. Otworzyła 
przed budownictwem tamtą część 
miasta i teraz dobrze się sprawdza jako 
alternatywna nić komunikacyjna na czas 
remontu i koniecznych objazdów. Naszym 
priorytetem była też zawsze oświata. 

Gruntowny remont SP 2,  Przedszkola, 
oddanie do użytku sali gimnastycznej w SP1 
i cała masa mniejszych inwestycji w edukację 
podniosła poziom warunków nauczania. 
Dostrzegaliśmy też problemy społeczne. 
Jako jedni z nielicznych powiatów w 
województwie podlaskim zbudowaliśmy w 
ostatnich latach blok socjalny. Nie baliśmy 
się również inwestycji w nowe technologie. 
Mamy w Kolnie jedną z największych 
w Polsce elektrowni słonecznych, która 
płaci do naszego budżetu podatki i czynsz 
dzierżawny. Instalacje fotowoltaiczne 
posadowione są również na samorządowych 
instytucjach dając nam niższe rachunki za 
energię. Wkrótce dojdzie jeszcze wymiana 
oświetlenia ulicznego  w całym mieście 
na światło ledowe. To wszystko ma też 
swój wymiar promocyjny. Zaczęliśmy być 
postrzegani  jako miasto, które inwestuje w 
nowoczesne, ekologiczne projekty przyjazne 
środowisku.

Red:. Jednym z ważnych projektów, 
które budził spore nadzieje była budowa 
terenów inwestycyjnych. Nie brakowało 
też z tej okazji głosów wróżących porażkę. 
Żaden inwestor do Kolna nie przyjdzie, 
miasto zostanie z niezagospodarowaną 
ziemią na pustkowiu, trzeba będzie 
zwrócić grube miliony dotacji. Ogólnie 
będzie katastrofa, wieszczyli niektórzy.

A.D:. Takie głosy były na szczęście nieliczne. 
Trzeba przede wszystkim słuchać ludzi, a 
Kolnianie zwracali mi uwagę, że miasto 
musi próbować ściągnąć tutaj inwestorów. 
Lokalni przedsiębiorcy też narzekali, że 
brak jest na miejscu terenów pod zabudowę 
przemysłową i usługową. W dzisiejszych 
czasach trzeba zabiegać o napływ kapitału, 

Burmistrz  Miasta Kolno Andrzej Duda
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Fot. Panorama Kolna

ale też zadbać o to żeby przedsiębiorcy 
nie uciekali do innych miast.  Do tego 
niezbędne są tereny inwestycyjne. Budowa 
nowych terenów inwestycyjnych dopiero 
ruszyła, a już mamy kilka poważnych 
zapytań od inwestorów z kraju. Będzie z 
tego mówiąc tak potocznie „chleb i więcej 
stanowisk pracy”. Według mojej strategii 
rozwoju miasta,   Kolno będzie ciągle 
rozszerzać swój potencjał gospodarczy 
w oparciu o kolejne tereny inwestycyjne. 
Przede wszystkim trzeba mieć jednak 
przemyślany plan rozwoju. Ja na każdą 
kadencję taki plan przedstawiałem 
i prosiłem mieszkańców o opinię w 
wyborach. 

Red:. Ekonomia, gospodarka, przedsię-
biorczość to oczywiście klucz do sukcesu, 
ale nie tylko pracą żyje człowiek. Kultura, 
sport, rekreacja czy w tych obszarach 
planuje się inwestycje?

A.D:. Oczywiście o komforcie życia 
w mieście stanowią również ciekawe 
propozycje spędzania wolnego czasu. Dla 
dzieci i młodzieży oddaliśmy do użytku 
nowe obiekty sportowe jak skatepark, 
pumptrack, boiska, salę gimnastyczną 
itd. Niektóre z tych obiektów wymagają 
już remontów. Najwyższy już czas na 
gruntowną modernizację Domu Kultury. 
Sporo się przecież w KOKiS dzieje, 
ośrodek kultury  tętni życiem i warto 
zainwestować w infrastrukturę. Stan 
i wyposażenie obiektu wymaga pilnej 
modernizacji. To trochę kwestia prestiżu 
dla miasta. Występują u nas również 
artyści i zespoły z całej Polski i trzeba 
uczciwie przyznać, że przestarzała sala 
widowiskowa nie robi nam dobrej reklamy 
wśród przyjezdnych. To jest jednak 
głównie miejsce artystycznej aktywności 
naszych dzieci,  młodzieży i seniorów. 
Kolnianie zasługują na nowoczesną salę 
widowiskowo-kinową. Czekamy na nią 
tak długo. Ale jeszcze trochę cierpliwości, 
przetarg już rozstrzygnięty i budowa ruszy 
już niebawem. Zgodnie z dobrą praktyką 
kolneńskiego samorządu zdobyliśmy 
dofinansowanie zewnętrzne. Kwota jaka 
została przyznana to aż  5,6 miliona, a 
całość projektu zamknie się kwotą około 7 
milionów złotych.  

Red:. A co z remontem stadionu?

A.D:. Dobra wola samorządu jest, niemałe 
pieniądze na ten cel też zabezpieczyliśmy 
w miejskim budżecie, zdobyliśmy 
dofinansowanie, ale problemem jest 
obecna sytuacja na rynku budowlanym. 
W ciągu 12 lat mojej pracy na stanowisku 
burmistrza takiej sytuacji nie było 
jeszcze nigdy. Zawsze po przetargach 
oszczędzaliśmy spore pieniądze bo 
konkurencja wśród przedsiębiorców 
była ostra To się zmieniło. Obecnie 
budowlańcy znaleźli się w momencie 
kulminacji inwestycji infrastrukturalnych 
w całym kraju. Rynek zamawiającego stał 
się rynkiem wykonawcy i to oni zaczęli 
dyktować warunki. Na razie w pierwszym 

przetargu zaproponowana cena była dla nas 
absolutnie zaporowa. Zmodyfikujemy teraz 
trochę projekt i mam nadzieję, że rynek 
budowlany niedługo znajdzie równowagę i 
pojawią się bardziej przystępne oferty. Na 
pewno stadion zmodernizujemy, bo jest 
w Kolnie sporo utalentowanej sportowo 
młodzieży i warto zapewnić im lepsze 
warunki do treningów czy rozgrywania 
zawodów.

Red:. Planuje się również modernizację 
miejskiej oczyszczalni ścieków. Co się 
tam zmieni?

A.D:. Będzie to jedna z największych 
miejskich  inwestycji w Kolnie. Rozbudowa 
i modernizacja oczyszczalni pochłonie  
13 331 328,68 zł brutto. Dofinasowanie 
jakie udało się pozyskać jest jedno z 
największych w historii kolneńskiego 
samorządu. Wartość dotacji  to dokładnie  
6 908 892,60 zł . Środki pochodzą z 
Funduszu Spójności. Wartość dotacji 
może być jeszcze większa jeśli przyłączy 
się do nas Zakład Produkcji Mleczarskiej 
w Kolnie. Prowadzimy rozmowy z 
Mlekpolem w tej sprawie. Myślę, że 
dojdziemy do porozumienia gdyż może 
to być korzystne finansowo dla obu stron. 
Kluczowym elementem inwestycji będzie 
zmiana technologii przerobu osadów. 
Polegało to będzie na budowie układu 
technologicznego, autotermicznej tlenowej 
stabilizacji osadu wraz z odzyskiem 
energii cieplnej na potrzeby ogrzewania 
obiektów oczyszczalni oraz wymianie 
wyeksploatowanego wyposażenia oczysz-
czalni. Miejska oczyszczalnia nie była 
modernizowana od prawie 20 lat i już 
nadszedł czas, żeby to zrobić.

Red:. 20 lat to rzeczywiście szmat czasu, 
ale jeszcze dłużej nie modernizowano 

głównej arterii miasta czyli ulic ks. 
Janusza i Wojska Polskiego. Kiedy 
zakończy się ten remont?

A.D:. Wykonawca ma termin do końca 
września 2019 r., ale wszystko wskazuje na 
to, że jeśli nie będzie jakichś ekstremalnych 
warunków pogodowych to zakończy 
się nawet kilka miesięcy wcześniej. Już 
prawdopodobnie na przełomie września 
i października będzie wylewany pierwszy 
asfalt na odcinku koło parku. Pozwoli to 
na przywrócenie tam ruchu i rezygnację 
z objazdu ul. Kościelną, gdzie jest bardzo 
zwarta zabudowa. Obserwuję z uwagą 
te roboty i widzę, że prace posuwają się 
sprawnie. Nalegam ciągle na wykonawcę 
żeby utrzymał szybkie tempo prac ze 
względu na utrudnienia w ruchu. Jeszcze 
raz apeluję do kierowców o cierpliwość 
i stosowanie się do oznakowania oraz 
poleceń kierujących ruchem. Na razie 
mieszkańcy i przyjezdni radzą sobie 
całkiem nieźle. Ale najważniejsze jest, że 
modernizacja będzie naprawdę gruntowna 
i kompleksowa. Zmieniamy całkowicie 
kategorię drogi. Kategoria ruchu 
drogowego jest jedną z podstawowych 
wartości mających wpływ na jej  
projektowaną konstrukcję. Droga będzie 
wykonywana w kategorii KR 5, a to prawie 
najwyższa kategoria. Podłoże jak można 
zauważyć jest bardzo głęboko wybierane 
w celu utwardzenia i wzmocnienia drogi 
poprzez nałożenie odpowiednich warstw 
nawierzchni. Tak wykonana droga posłuży 
nam przez długie lata. Znacznie podniesie 
się komfort i bezpieczeństwo jazdy. Rondo, 
sygnalizacje świetlne, gdzie tylko będzie 
to możliwe lewoskręty, a do tego nowe 
ledowe oświetlenie. Będzie to droga, której 
nie powstydziliby się również mieszkańcy 
dużo większych od Kolna miast.    

Red:. Czym chce pan przekonać wyborców 
do siebie w najbliższych wyborach? Kiedy 
przedstawi Pan swój program na kolejną 
kadencją?

A.D:. Oczywiście tak jak każdy kandydat 
wkrótce opublikuję mój szczegółowy 
program. Mój komitet wyborczy wydrukuje 
ulotki i inne materiały wyborcze. To 
zrozumiałe i powszechnie przyjęte, że 
każdy kandydat musi zadbać o  tzw. reklamę 
wyborczą. Najlepszą reklamą miasta, 
którym kieruje burmistrz czy prezydent są 
dokonania jego samorządu. Każdy urzędnik 
jest utrzymywany z podatków obywateli 
i tak naprawdę każdy mieszkaniec Kolna 
jest moim przełożonym. Ja przed każdym 
wyborcą mogę złożyć sumienny raport z 
moich zobowiązań i z tego co zrobiłem. 
Kilometry wyremontowanych dróg i 
chodników, remonty szkół, przedszkola, 
nowe obiekty sportowe, nowe miejsca do 
rekreacji dla dzieci na basenie, nowy plac 
szkolny przy SP2, tereny inwestycyjne 
itd. Kilkadziesiąt milionów złotych 
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pozyskanych z Funduszy Europejskich, 
Mechanizmu Norweskiego, programów 
rządowych i innych. Naszą specjalizacją 
były szczególnie środki z UE. Były lata, że 
wśród miast powiatowych w przeliczeniu 
dotacji na 1  mieszkańca byliśmy na 
medalowych miejscach w Polsce. Trudno 
utrzymać ciągle taką dynamikę, ale  w 
rankingach wykorzystania środków 
zewnętrznych Kolno jest wciąż wysoko. 

Ten rok i następne lata to prawdziwa 
kumulacja miejskich inwestycji. Nowe 
tereny inwestycyjne, kolejne remonty 
dróg, budowa PSZOK, modernizacja 
oczyszczalni, program rewitalizacji 
obejmujący odnowienie starych budynków 
komunalnych, remont sali widowiskowo-
kinowej w KOKiS, budowa nowej biblioteki, 
instalacja nowoczesnego oświetlenia LED-
owego na wszystkich ulicach plus projekty 

 Działając na podstawie  art. 35, ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce  nieruchomościami  
(tekst jedn. Dz. U. z 2018 r. poz. 121)  podaje do publicznej wiadomości, że w siedzibie  Urzędu Miasta  Kolno  przy 
ul. Wojska Polskiego 20 został wywieszony na okres  21 dni  od 22.08.2018 r.  do 12.09.2018 r. wykaz w sprawie 
sprzedaży, w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy, nieruchomości lokalowej, w skład której wchodzi: 

samodzielny lokal  mieszkalny nr 9 w budynku przy ul. 11 Listopada 14  o pow. użytkowej 38,10 m2 
(z przynależną  piwnicą) z udziałem  wynoszącym 3810/80200 części we współwłasności budynku i w 
prawie współużytkowania wieczystego  działki gruntu nr 1252/16 o pow. 217 m2,  dla której urządzona jest 
księga wieczysta KW  LM1L/00023166/8.

Szczegółowe informacje  udzielane są w Urzędzie Miasta  Kolno ul. Wojska Polskiego  20, pokój nr 11, tel. 86 278-94-32.

BURMISTRZ   MIASTA
        Andrzej Duda 

Wynajmę lokale w dobrej lokalizacji koło ,,Biedronki” (starej) w dawnej 
restauracji ,,Biznes Klub” (na I piętrze) o powierzchni 

(60 m2,  30 m2,  20 m2,  30 m2).
Jest również możliwość wynajęcia lokali jako jednej całości o powierzchni 150 m2.

 
Kontakt: 600 829 154

Fot. Remont drogi

tzw. miękkie oraz szereg innych mniejszych, 
ale również potrzebnych inwestycji. Mój 
program wyborczy to długa lista tych 
inwestycji. Chciałbym podziękować przy 
okazji wszystkim bez wyjątku radnym 
miejskim. Sukcesy naszego miasta to 
również wynik Waszej pracy, roztropności 
i mądrych kompromisów zawieranych 
na rzecz  naszego miasta. O tym kto 
zostanie burmistrzem na kolejną kadencję 
zadecydują mieszkańcy. Wszystko w 
rękach wyborców. Jednego możemy być 
pewni, następna kadencja to będzie, jak 
już  mówiłem, czas prawdziwej kumulacji 
inwestycji w naszym mieście. Burmistrz 
Miasta Kolno na następną kadencję 
otrzymuje od naszego samorządu długą 
listę zadań do realizacji. Część projektów 
już rozpoczęta, część jest w toku, a inne 
ruszą już wkrótce. To wymagające i trudne 
wyzwania, ale przecież Kolno to ambitne 
miasto z dużymi aspiracjami. Zawsze 
byłem dumny z Kolna i jego mieszkańców. 
Imponować innym może przywiązanie 
jego mieszkańców do rodzinnego miasta 
ich upór w dążeniu do realizacji swoich 
zamierzeń, pracowitość, przedsiębiorczość 
i właśnie ambicja. Dziękuję za  Państwa 
zaufanie w trzech minionych wyborach 
samorządowych. Wasze zaangażowanie w 
życie naszego miasta było dla mnie zawsze 
największą inspiracją. Zachęcam i apeluję o 
masowy udział w zbliżających się wyborach 
samorządowych. 

BURMISTRZ   MIASTA   KOLNO

OGŁOSZENIE

-
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Ruszyły prace przy budowie infrastruktury nowych terenów inwestycyjnych

Miasto Kolno realizuje właśnie drugi etap przygotowania 
terenów pod inwestycje przemysłowe i usługowe. 

Samorząd Kolna skutecznie zagospodarował już  miejskie  tereny 
inwestycyjne przygotowane w I etapie. 

- Zainwestowali u nas lokalni przedsiębiorcy, ale udało się  też 
przyciągnąć do Kolna   inwestorów również spoza naszego miasta 
– mówi Burmistrz Kolna. Teraz pora na poszerzenie naszej strefy 
przemysłowej o kolejne hektary. Kluczem do rozwoju miasta jest 
zwiększanie naszego potencjału i przyciąganie tutaj nowego kapitału 
i inwestycji. Już teraz obserwujemy zainteresowanie tymi terenami. 
Jesteśmy już nawet po kilku wstępnych rozmowach z potencjalnymi 
inwestorami – mówi Burmistrz Kolna Andrzej Duda.

Inwestycja obejmuje m.in. budowę sieci telekomunikacyjnej, 
wodno-kanalizacyjnej, deszczowej, budowę oświetlenia 
drogowego, a także dróg wewnętrznych.

Dobrą wiadomością dla inwestorów i samorządów takich jak 
Kolno jest nowa strategia rządowa, która przyznaje ulgi dla 
nowych inwestycji na podobnych zasadach jak w Specjalnych 
Strefach Ekonomicznych. Prezydent RP Andrzej Duda podpisał  w 
czerwcu ustawę, dzięki której cała Polska stanie się specjalną strefą 
ekonomiczną. Nowe przepisy umożliwią zwolnienia podatkowe 
dla inwestorów na 10-15 lat na terenie całego kraju. Z zachęt będą 
mogły korzystać nie tylko duże, ale i mniejsze firmy. 

- To bardzo pomoże w przyciągnięciu inwestycji do mniejszych 
ośrodków miejskich – nie kryje zadowolenia Burmistrz Kolna 
Andrzej Duda. Ustawa zakłada, że o ulgi podatkowe i preferencyjne 
warunki będzie mogła wystąpić każda firma w każdym mieście czy 
gminie. Preferowane będą firmy, które chcą inwestować w rejonach 
o najwyższym bezrobociu. M.in. w małych i średnich miastach 
tracących funkcje gospodarcze i społeczne. Nowe zasady mają więc 
zachęcić przedsiębiorców do zakładania firm w rejonach słabiej 
rozwiniętych gospodarczo, które nie są w stanie sprostać czasem 
wygórowanym wymaganiom dużych inwestorów, jak np. dostęp do 
autostrady czy lotniska.

Przypomnijmy, że 12.06.2018 r. została zawarta umowa z głównym 
wykonawcą – Przedsiębiorstwem Budownictwa Komunikacyjnego 
Sp. z o.o. z siedziba w Łomży realizacji zadania pn. „Przygotowanie 
terenów pod inwestycje z zakresu produkcji i nowoczesnych usług 
w Kolnie – Etap II”   dofinansowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 
2014-2020 Osi Priorytetowej I. Wzmocnienie potencjału i 

Tekst. Juliusz Jakimowicz
Fot. Andrzej Konopka

konkurencyjności gospodarki regionu, Działanie 1.4 Promocja 
przedsiębiorczości oraz podniesienie atrakcyjności inwestycyjnej 
województwa, Poddziałanie 1.4.1 Promocja przedsiębiorczości 
oraz podniesienie atrakcyjności inwestycyjnej województwa – 
tereny inwestycyjne.

Wartość umowy z wykonawcą:  7 992 583,09 zł brutto.

Termin zakończenia realizacji rzeczowego zadania - 30.09.2019r. 

Dzięki realizacji tak zaplanowanego przedsięwzięcia Miasto do 
końca 2019 r. będzie dysponować kolejnymi uzbrojonymi terenami 
inwestycyjnymi objętymi dotacją unijną o pow. 6,5245 ha.
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98. rocznica Bitwy Warszawskiej
Corocznie 15 sierpnia kolneńska społeczność bierze udział w 

obchodach poświęconych Bitwie Warszawskiej – zwycięskiej 
walce oręża polskiego nad bolszewikami. W 1920 roku na 
przedpolach Warszawy polskie wojsko, pod dowództwem 
Naczelnego Wodza Józefa Piłsudskiego, odparło natarcie 
Armii Czerwonej. Bitwa nazwana „Cudem nad Wisłą” 
stała się przełomowym wydarzeniem, które powstrzymało 
inwazję bolszewicką na Europę. Ten dzień związany jest 
również ze świętem Sił Zbrojnych Rzeczpospolitej Polskiej. W 
uroczystościach uczestniczyli m.in.: Burmistrz Miasta Kolno, 
władze samorządowe powiatu i gminy Kolno, przedstawiciele 
miejskich instytucji, zakładów pracy, funkcjonariusze KPP i 
PSP, pracownicy OHP oraz członkowie organizacji społecznych. 
Organizatorem 98. rocznicy „Cudu nad Wisłą” był Związek 
Oficerów Rezerwy RP im. Marszałka Józefa Piłsudskiego oddział 
w Kolnie.

Obchody rozpoczęto na placu przed kościołem św. Anny, gdzie po 
wciągnięciu Flagi Państwowej odśpiewano Hymn Polski. Następnie 
uczestnicy uroczystości przeszli do świątyni, by wspólnie modlić 
się w intencji Ojczyzny podczas nabożeństwa celebrowanego przez 
Dziekana Kolneńskiego ks. proboszcza Stanisława Uradzińskiego. 
Po mszy świętej złożono kwiaty i zapalono znicze pod tablicą 
smoleńską.

Kolejno – w asyście pocztów sztandarowych, przedstawicieli 
Związku Oficerów Rezerwy im. Marszałka Józefa Piłsudskiego, 
ułanów ze Stowarzyszenia Kawaleryjskiego im. Podlaskiej 
Brygady Kawalerii i żołnierzy Wojsk Obrony Terytorialnej – 
przemaszerowano na stary cmentarz pod pomnik poległych pod 
Lemanem w 1920 roku. Uroczystości na cmentarzu poprowadził 
Ireneusz Mieczkowski – prezes Związku Oficerów Rezerwy RP im. 
Marszałka Józefa Piłsudskiego oddział w Kolnie. Okolicznościowe 
przemówienie do zgromadzonych wygłosił Burmistrz Kolna 
Andrzej Duda, który przypomniał o znaczeniu bitwy stoczonej na 
przedpolach Warszawy w 1920 roku. 

– Bitwa Warszawska, zaliczana jako 18. w hierarchii bitwa na świecie, 
udowodniła, że Polacy potrafią się zjednoczyć. Naród pokazał, iż jest 
zdolny do porozumienia i walki. Pamiętajmy o geniuszu wielkiego 
stratega Marszałka Józefa Piłsudskiego, który poprowadził naród do 
zwycięstwa. To miejsce, gdzie spoczywają prochy żołnierzy wojny 
polsko-bolszewickiej, uświadamia, jak ważne jest pielęgnowanie 
pamięci o tym doniosłym wydarzeniu w historii Polski. 
Burmistrz podziękował organizatorom i uczestnikom 
patriotycznego święta za udział w obchodach. Po modlitwie 
Dziekana Kolneńskiego w intencji poległych poszczególne 
delegacje złożyły wiązanki, kwiaty i zapaliły znicze pod pomnikiem 
poległych pod Lemanem i na grobie Nieznanego Żołnierza. Prezes 
Stowarzyszenia Kawaleryjskiego im. Podlaskiej Brygady Kawalerii 
Andrzej Szymański w imieniu swoim i Wójta Gminy Turośl 
zaprosił zebranych 26 sierpnia do Lemana na rekonstrukcję bitwy 
z 1920 roku.

Na zakończenie obchodów chętni mogli skosztować wojskowej 
grochówki serwowanej na placu przy Szkole Podstawowej nr 2.

Tekst i zdjęcia: Andrzej Konopka
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Panie Prezesie, Kasa funkcjonuje już od 
ponad 25 lat jako samodzielna instytucja 
ubezpieczeń społecznych dla ludności 
rolniczej. Jakie są najważniejsze zadania 
realizowane przez KRUS?

KRUS realizuje zadania własne, 
określone ustawą o ubezpieczeniu 
społecznym rolników, oraz finansowane 
z budżetu Państwa zlecone zadania 
pozaubezpieczeniowe, wynikające z 
innych ustaw. 

Obok obsługi ubezpieczenia społecznego 
rolników Kasa wykonuje m.in. zadania 
na rzecz NFZ w zakresie ubezpieczenia 
zdrowotnego. Kasa na bieżąco rozlicza 
wpływy ze składek zdrowotnych. 
Dokonuje ich ewidencji na kontach 
ubezpieczeniowych. Na bieżąco przekazuje 
do NFZ dane do systemu eWUŚ w 
celu potwierdzania praw do świadczeń 
powszechnej opieki zdrowotnej. Również 
w ramach zadania zleconego Kasa pobiera 
i przekazuje do urzędów skarbowych 
comiesięczne zaliczki na podatek 
dochodowy od wypłacanych emerytur i 
rent, a po zakończeniu roku podatkowego 
oblicza ten podatek lub sporządza 
informacje o dochodzie uzyskanym z 
tytułu emerytury lub renty. 

Ubezpieczeniu społecznemu rolników 
aktualnie podlega ponad 1,250 mln osób. 
Ubezpieczenie w Kasie przewiduje dwa 
tryby – obowiązkowy, wymagalny pod 

Kasa Rolniczego Ubezpieczenia 
Społecznego zapewnia ludności 

rolniczej ochronę w ubezpieczeniu 
społecznym, zdrowotnym, a jednocześnie 
wykonuje wiele zadań, których do 1991 
roku nie gwarantował tej licznej w Polsce 
grupie społeczno-zawodowej powszechny 
system w ramach ZUS. Do działań 
zainicjowanych przez Kasę należą: 
prewencja zawodowa, rehabilitacja 
lecznicza, programy promocji zdrowia i 
inne służące zwiększaniu bezpieczeństwa 
pracy i życia rolników i ich rodzin.
O zadaniach realizowanych przez Kasę 
rozmawiamy z jej Prezesem, Panem 
Adamem Wojciechem Sekścińskim.

Wywiad z Prezesem Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego 
- Adamem Wojciechem Sekścińskim

pewnymi warunkami i niezależny od woli 
danej osoby, a także tryb dobrowolny. 
Ubezpieczeniu z mocy ustawy podlega 
obecnie ponad 1,230 mln osób, natomiast 
na wniosek - ponad 130 tys.

Składki w Kasie mają wymiar osobowy i 
są opłacane na dwa rodzaje ubezpieczenia 
społecznego rolników – tj. emerytalno-
rentowe oraz wypadkowe, chorobowe i 
macierzyńskie. 

W perspektywie ostatnich 10 lat widoczne 
jest zmniejszenie się zarówno liczby 
niewielkich obszarowo gospodarstw 
rolnych na rzecz silniejszych ekonomicznie 
gospodarstw o powierzchni powyżej 50 ha 
przeliczeniowych i więcej. Główną grupą 
czynnych zawodowo rolników są w Kasie 
osoby po 50. roku życia.

W ogólnej liczbie ponad 1 miliona 170 tys. 
świadczeniobiorców Kasy jest nadal szereg 
osób pobierających emerytury lub renty 
za nieodpłatnie przekazane gospodarstwa 
rolne na rzecz Skarbu Państwa, przyznane 
na podstawie przepisów obowiązujących 
do końca 1990 roku. 

Części świadczeniobiorców Kasa wypłaca 
dodatki i świadczenia z innego tytułu. Są 
to m.in. kombatanci-inwalidzi wojenni i 
wojskowi, osoby represjonowane, sieroty 
zupełne, byli żołnierze zastępczej służby 
wojskowej. 

W strukturze świadczeniobiorców 
dominują emeryci, którzy są w 
powszechnym wieku emerytalnym, 
z przewagą osób powyżej 80 lat. W 
liczbie rencistów najwięcej jest osób 
ze świadczeniami okresowymi. 

Tendencją jest stopniowe zmniejszanie 
się liczby obu grup interesantów Kasy. 
Jest to skutek zmian uwarunkowanych 
ekonomiczną sytuacją ludności rolniczej, 
demografią, ale i zmianami przepisów, 

które powodują, że sukcesywnie maleje 
udział osób mogących nabywać prawo 
do świadczeń emerytalno-rentowych z 
ubezpieczenia społecznego rolników.

Panie Prezesie, od 18 maja tego roku 
obowiązują nowe przepisy w zakresie 
ubezpieczenia społecznego rolników oraz 
ubezpieczenia zdrowotnego dotyczące 
obowiązku zgłoszenia przez rolnika do 
ubezpieczeń w KRUS pomocników, z 
którymi rolnik zawarł umowę o pomocy 
przy zbiorach. Co to oznacza dla rolnika?

Nowe przepisy mają ułatwić rolnikom 
zatrudnianie pracowników sezonowych. 
Rolnik ma obowiązek zgłosić pomocnika 
do ubezpieczeń w KRUS w ciągu 7 dni od 
dnia zawarcia z nim umowy o pomocy 
przy zbiorach, lecz nie później niż przed 
upływem okresu, na który zawarta została ta 
umowa. Warto wspomnieć w tym miejscu, 
że w przypadku niezgłoszenia pomocnika 
do ubezpieczeń w KRUS taki pracownik 
pozbawiony zostanie prawa do świadczeń z 
tytułu wypadku przy pracy w gospodarstwie 
rolnika oraz świadczeń z ubezpieczenia 
zdrowotnego w okresie wykonywania 
pomocy przy zbiorach. 

Obowiązkowe ubezpieczenie pomocnika 
rolnika w KRUS obejmuje: ubezpieczenie 
wypadkowe, chorobowe i macierzyńskie 
w zakresie ograniczonym do świadczeń 
z tytułu wypadku przy pracy rolniczej; 
ubezpieczenie zdrowotne (wprowadzone 
przepisy nie dają możliwości zgłoszenia 
do ubezpieczenia zdrowotnego członków 
rodziny pomocnika).

Informacje dotyczące wysokości i  terminu 
opłacania składek dostępne są na  stronie 
internetowej Kasy.

Z danych Kasy wynika, że pod koniec sierpnia 
br. do ubezpieczenia w KRUS zgłoszono 
ponad 50 tys. pomocników rolników.
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Minister Andrzej Adamczyk ocenił postęp prac na kolneńskim 
odcinku DK 63

Minister Infrastruktury z wizytą w Kolnie

Wśród zadań ustawowych wynikających 
z ustawy o ubezpieczeniu społecznym 
rolników znajdują się te związane z 
zapobieganiem wypadkom i chorobom 
zawodowym rolników. Jakie działania na 
tym polu podejmuje Kasa?

Do zadań Kasy należy zapobieganie 
wypadkom przy pracy i rolniczym 
chorobom zawodowym, prowadzenie 
rehabilitacji leczniczej oraz inicjowanie 
działań promocji zdrowia. Są to 
wielokierunkowe działania o masowej 
skali, finansowane z Funduszu Prewencji 
i  Rehabilitacji, którego głównym źródłem 
przychodów jest odpis z Funduszu 
Składkowego. Fundusz Prewencji i 
Rehabilitacji służy między innymi 
finansowaniu kosztów rehabilitacji 
leczniczej osób ubezpieczonych w 
KRUS. W pierwszym półroczu tego roku 
skorzystało z  niej 8  644 osób; w okresie 
wakacji przygotowano 1176 miejsc na 
turnusach rehabilitacyjnych dla dzieci 
rolników ubezpieczonych w KRUS.

W br. Kasa realizuje wiele kierunków 
działań prewencyjnych. Między innymi 
organizuje szkolenia z zakresu bhp dla 
rolników i uczniów szkół rolniczych, pokazy 
bezpiecznej obsługi maszyn i urządzeń 
rolniczych. Kasa jest inicjatorem i głównym 
organizatorem konkursów prewencyjnych. 
Najważniejsze z nich to Ogólnokrajowy 
Konkurs Bezpieczne Gospodarstwo Rolne 
i Ogólnopolski Konkurs Plastyczny dla 
Dzieci Bezpiecznie na Wsi. Każdego roku te 
przedsięwzięcia cieszą się coraz większym 
zainteresowaniem. W konkursie BGR w 
2018 r. wzięło udział 1087 gospodarstw 
indywidulanych, zaś w konkursie 
plastycznym 36  116 dzieci z całej Polski. 
Kasa ponadto jest uczestnikiem wszystkich 
najważniejszych imprez rolniczych w 

kraju. Pracownicy Kasy na stoiskach 
informacyjnych informują i edukują, 
jak w sposób bezpieczny prowadzić 
gospodarstwo rolne. 

Jak wyglądają statystyki wypadków w 
rolnictwie? Czy działania prewencyjne 
Kasy przynoszą efekty?

Oczywiście. Kasa Rolniczego Ubezpieczenia 
Społecznego odnotowała w ciągu ostatnich 
20 lat ponadtrzykrotne zmniejszenie liczby 
zgłaszanych wypadków i wypłaconych z 
tego tytułu odszkodowań. 

Chciałbym podkreślić, że rolnictwo 
ma specyficzne środowisko pracy. 
Charakteryzuje je zmienność 
wykonywanych czynności, ich duża 
uciążliwość dla organizmu człowieka, 
szczególnie w czasie okresowego natężenia 
prac. Do tego dochodzą zmienne warunki 
atmosferyczne podczas wykonywania 
pracy. To wszystko wskazuje na stosunkowo 
duże ryzyko wypadków. 

Jeśli chodzi o najnowsze statystyki, to 
w I półroczu 2018 roku do placówek 
terenowych i oddziałów regionalnych KRUS 
zgłoszono 7 768 zdarzeń wypadkowych, o 
1 643 (17,5%) mniej niż w I półroczu roku 
poprzedniego. 

Wypłacono jednorazowe odszkodowania 
z tytułu 41 wypadków śmiertelnych, a 
u 14 osób stwierdzono niezdolność do 
samodzielnej egzystencji wskutek wypadku 
przy pracy rolniczej. Liczba wypadków 
powodujących wypłatę odszkodowań 
zmniejszyła się w porównaniu do 
analogicznego okresu ubiegłego roku o 
509 (7,3%). Te dobre wyniki nie oznaczają, 
że spoczęliśmy na laurach. Dążymy do 
takiej sytuacji, w której nie będzie żadnych 
wypadków. Jesteśmy oficjalnym partnerem 

światowej kampanii prewencyjnej „Wizja 
Zero”.

W zakresie prewencji wypadkowej Kasa 
Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego od 
lat współpracuje z Ochotniczymi Strażami 
Pożarnym, również w naszym regionie. 
Czy na tym polu pojawiły się jakieś nowe, 
wspólne działania?

Kasa Rolniczego Ubezpieczenia 
Społecznego od ponad 15 lat podejmuje 
wspólne działania z jednostkami 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Celem tych 
działań jest poprawa bezpieczeństwa pracy 
w gospodarstwach rolnych oraz ochrona 
mienia rolników przed skutkami pożarów 
i negatywnych zjawisk przyrody. Druhowie 
OSP swoją wiedzę i doświadczenie 
przekazują też rolnikom, sołtysom, 
młodzieży wiejskiej oraz dzieciom podczas 
działań prewencyjnych realizowanych 
przez jednostki terenowe KRUS, 
uczestnicząc w szkoleniach i prelekcjach 
z zakresu wiedzy o bhp w gospodarstwie 
rolnym i pokazach: udzielania pierwszej 
pomocy przedlekarskiej, gaszenia pożarów, 
stosowania ochron osobistych i odzieży 
roboczej. W małych miejscowościach 
jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
są pierwszym, a często też jedynym, 
elementem systemu ratownictwa 
przedlekarskiego, czym przyczyniają się 
do minimalizowania skutków wypadków 
i poprawy bezpieczeństwa na wsi, o co 
od lat skutecznie zabiega Kasa. Bardzo 
cenimy sobie tę współpracę i zdajemy sobie 
sprawę, jak ważną rolę OSP odgrywa na 
terenach wiejskich. Cieszy mnie fakt, że 
w ostatnim czasie udało się sfinalizować 
dofinansowanie przez KRUS jednostek 
OSP w gminach Stawiski, Kolno i Turośl. 

Ministrowi Adamczykowi towarzyszył jego były wiceminister 
w resorcie Jerzy Szmit oraz dyrektor białostockiego oddziału 
GDDKiA Wojciech Borzuchowski. Wizytę w Kolnie zauważyły 
regionalne media, w tym TVP Białystok.

Pełną parą idą prace drogowe przy przebudowie drogi krajowej 
nr 63 przebiegającej przez Kolno. Dziś (4.07) postęp robót oceniał 
minister infrastruktury Andrzej Adamczyk.

Materiał filmowy w linku poniżej. Początek od 9,22 min.

http://bialystok.tvp.pl/37941523/04072018-godz2100

Roboczą wizytę ministra Adamczyka w Kolnie odnotowała również 
Gazeta Współczesna.

Minister infrastruktury Andrzej Adamczyk wracając z Mazur, 
gdzie podpisał umowę na kolejny fragment Via Baltica, odwiedził 
Kolno. Osobiście sprawdził, jak wygląda przebudowa DK63.

http://kolno.naszemiasto.pl/artykul/minister-adamczyk-wizytowal-
budowe-dk63-zdjecia-wideo,4713883,artgal,t,id,tm.html

Tekst i zdjęcia: Juliusz Jakimowicz
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Plac manewrowy przy ZST w Kolnie

W ramach projektu inwestycyjnego pn. 
„Poprawa efektywności i dostępności 

do świadczeń zdrowotnych w Szpitalu 
Ogólnym w Kolnie”, który realizowany 
będzie w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Podlaskiego 
na lata 2014-2020, oś priorytetowa 
VIII: Infrastruktura dla usług 
użyteczności publicznej, Działanie: 8.4 
Infrastruktura społeczna, Poddziałanie: 
8.4.1. Infrastruktura ochrony zdrowia 
–zaplanowany jest remont Oddziału 

W ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020 w Zespole 

Szkół Technicznych w Kolnie realizowany jest projekt pt. „Lepszy 
start”. 

Więcej pieniędzy dla Szpitala Ogólnego w Kolnie

Wszystko po to, by pacjenci mieli lepszy 
dostęp do świadczeń medycznych 
w zakresie chorób układu kostno-
mięśniowo-stawowego oraz układu 
krążenia. Z ulepszonych usług ma 
skorzystać 1086 osób. Całkowity koszt 

Celem głównym projektu jest podniesienie kompetencji 
kluczowych przez 63 uczniów poprzez udział w dodatkowych 
zajęciach dydaktyczno-wychowawczych oraz podniesienie 
kompetencji zawodowych przez 43 uczniów i 6 nauczycieli 
poprzez udział w stażach zawodowych w przedsiębiorstwach w 
województwie podlaskim i poza województwem. 

realizacji inwestycji wyniesie 3 809 tys. zł, 
natomiast wartość dofinansowania projektu 
z Unii Europejskiej to kwota  2 268 tys. zł, 
wkład własny to kwota 1 541 tys. zł, w tym 
wkład powiatu kolneńskiego wyniesie w 
2018 roku  1 128 tys. zł, a w 2019 roku – 376 
tys. zł. Pozostałą część wkładu własnego w 
wysokości 37 tys. zł  pokryje Szpital Ogólny.

W imieniu Zarządu Województwa 
Podlaskiego umowę z dyrektorem Szpitala 
Ogólnego w Kolnie Krystyną Marianną 
Dobrołowicz podpisali marszałkowie 
województwa podlaskiego Jerzy Leszczyński 
i Maciej Żywno. W uroczystości udział wziął 
także Stefan Krajewski - Członek Zarządu 
Województwa Podlaskiego.

Ponadto Powiat Kolneński złożył do 
Wojewody Podlaskiego wniosek o 
udzielenie dotacji z rezerwy ogólnej 
budżetu państwa w kwocie 1 700 000 zł 
na dofinansowanie zakupu 32-rzędowego 
tomografu komputerowego. Ogólna 
wartość całego przedsięwzięcia wyniesie 2 
mln zł.  Wkład własny zostanie pokryty z 
dotacji powiatu kolneńskiego w wysokości 
400 000 zł oraz Szpitala Ogólnego w Kolnie 
w kwocie 40 tys. zł.

Projekty uchwał w tej sprawie zostały 
przyjęte przez Zarząd Powiatu i skierowane 
pod obrady sesji Rady Powiatu Kolneńskiego 
w dniu 1 sierpnia 2018 r.

Chirurgii Ogólnej z Pododdziałem 
Ortopedii i Traumatologii Narządu 
Ruchu, remont sali pooperacyjnej 
Oddziału Chirurgii Ogólnej, zakup 
nowoczesnego wyposażenia na potrzeby 
oddziału i sali pooperacyjnej.

Ponadto w ramach realizacji projektu został utworzony Ośrodek 
Szkolenia Kierowców w zakresie kategorii T. Żeby uczniowie mogli 
doskonalić umiejętności, na byłym boisku szkolnym położono 
warstwę bitumiczną, wymalowano linie i ustawiono słupki 
do szkolenia. Dodatkowo do celów szkoleniowych zakupiono 
przyczepę rolniczą o ładowności 7 t, postprocesory do obrabiarek 
sterowanych magnetycznie i stół magnetyczny. 

Całkowity koszt projektu wyniósł 829 tys. zł. 
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Prace remontowe na drogach powiatowych

- Wścieklice – droga powiatowa Nr 1860 B, na długości 275 mb i 
szerokości 80 cm. Materiały potrzebne do wykonania prac zostały 
zakupione ze środków przekazanych przez Gminę Kolno w kwocie 
13 tys. zł;

- Świdry – Grabowo - Wiszowate – Rydzewo w ciągu drogi 
powiatowej 1861 B do drogi wojewódzkiej 647, na długości 120 
mb i szerokości 1,50 m;

- Sokoły – droga powiatowa Nr 1821 B, na odcinku o łącznej 
długości 134 m. Realizacja prac jest kontynuacją robót wykonanych 
już w 2017 r. Materiały budowlane niezbędne do wykonania robót 
zakupione zostały ze środków przekazanych przez Gminę Stawiski.

Z końcem lipca zakończono roboty budowlane polegające 
na remoncie drogi powiatowej Nr 1862 B Grabowo-Konopki 
Białystok na odcinku 1500 mb wykonane przez firmę BIK-
PROJEKT Sp. z o.o. z Łomży. W ramach zadania na całym odcinku 
drogi wykonano nawierzchnię asfaltową, uzupełniono pobocza 
o szer. 1 m, odtworzono istniejące rowy oraz wykonano azyl dla 
pieszych. Łączny koszt zadania wynosi 874 651,36 zł. Inwestycja 
zrealizowana została ze środków budżetu Powiatu Kolneńskiego 
oraz współfinansowana została ze środków Województwa 
Podlaskiego w kwocie 260 tys. zł w ramach Podlaskiego 
Instrumentu Wsparcia Dróg Lokalnych o istotnym znaczeniu dla 
społeczno-gospodarczego rozwoju regionu oraz dotacji celowej w 
kwocie 100 tys. zł z budżetu Gminy Grabowo.

23 sierpnia 2018 roku odebrane zostały roboty polegające na 
wykonaniu miejscowego żwirowania drogi powiatowej Nr 1882 B 
Żebry - Okurowo - Brzózki na odcinku o łącznej długości 1020 m. 
Wykonanie prac równiarką drogową zlecono firmie zewnętrznej, 
pozostałe prace wykonane zostały przez pracowników Powiatowego 
Zarządu Dróg w Kolnie. Zadanie zrealizowane zostało ze środków 
budżetu powiatu oraz dotacji udzielonej przez Gminę Kolno.  

Zbliżają się ku końcowi prace nad przebudową drogi powiatowej 
Nr 1881 B Brzozowo-Brzózki na odcinku o długości 1400 mb. 

Na drogach powiatowych zakończyły się prace poszerzenia 
pasów drogowych w miejscowościach:

Położona została już warstwa bitumiczna drogi oraz utwardzone 
zostały pobocza, obecnie trwają prace wykończeniowe. 
Zakończenie robót planowane jest z końcem sierpnia 2018 r. 
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Święto plonów

Tegoroczne wspólne święto plonów powiatu kolneńskiego oraz 
gminy Kolno odbyło się 26 sierpnia w Lachowie. Dziękczynną mszę 
świętą w kościele pw. Zwiastowania NMP w Lachowie celebrował 
Biskup Łomżyński Jego Ekscelencja Janusz Stepnowski, ks. kan. 
Stanisław Uradziński – Dziekan Kolneński wraz ks. Krzysztofem 
Malinowskim – proboszczem parafii Lachowo oraz proboszczem 
parafii Zabiele ks. Stanisławem Śliwowskim. 
Wieńce oraz kosze dożynkowe zostały przygotowane przez 
mieszkańców gminy Kolno oraz delegacje samorządowe; dary na 
ołtarz składali gospodarze dożynek – Starosta Kolneński Stanisław 
Wiszowaty i Wójt Gminy Kolno Józef Bogdan Wiśniewski oraz 
starostowie dożynek – Barbara i Dariusz Filipkowscy.  Z ramienia 
powiatu  dar na ołtarz złożyli Robert Wacław Nadara – Wicestarosta 
Kolneński, Andrzej Mieczkowski – Przewodniczący Rady Powiatu 
Kolneńskiego, Wiesław Dąbrowski – radny powiatu kolneńskiego. 
Po mszy korowód przemaszerował na plac przy Szkole Podstawowej 
w Lachowie, gdzie odbywała się dalsza część uroczystości. Razem 
z  rolnikami świętowali zaproszeni goście, przedstawiciele władz 
województwa podlaskiego i powiatu kolneńskiego oraz lokalnych 
samorządów.

Gości oraz mieszkańców powiatu kolneńskiego ze sceny przywitali: 
Starosta Kolneński Stanisław Wiszowaty oraz Wójt Gminy Kolno 
Józef Bogdan Wiśniewski. Kilka słów do zebranych skierowali 
m.in. posłowie – pani Bernadetta Krynicka, pan Lech Antoni 
Kołakowski, Stefan Krajewski – Członek Zarządu Województwa 
Podlaskiego, Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Jacek Piorunek, Wójt Gminy oraz Przewodniczący Rady Gminy 
Lubień Kazimierz Szczepaniec i Stanisław Biedrończyk. Natomiast 
pan Jerzy Chaberek – kierownik Placówki Terenowej KRUS 
w  Kolnie, odczytał list gratulacyjny od Prezesa KRUS – Adama 
Wojciecha Sekścińskiego. 

W trakcie tegorocznych dożynek starostowie, czyli Barbara i 
Dariusz Filipkowscy przekazali na ręce Starosty Kolneńskiego oraz 
Wójta Gminy Kolno poświęcony chleb, prosząc o  sprawiedliwe 
dzielenie.  

Podczas uroczystości  wręczone zostały odznaczenia „Zasłużony 
dla Rolnictwa” nadawane przez Ministra Rolnictwa i  Rozwoju 
Wsi. Odznaczenia otrzymali:

-  Irena Truszkowska z miejscowości Truszki Zalesie, 

-  Grzegorz Kałęka, z miejscowości Brzozowo, 

-  Jacek Smaka z miejscowości Kolimagi, 

-  Kamil Chodnicki z miejscowości Kumelsk. 

Odznaki wręczyli Członek Zarządu Województwa Podlaskiego 
Stefan Krajewski, Starosta Kolneński Stanisław Wiszowaty oraz 
Wójt Gminy Kolno Józef Wiśniewski. 

Wójt Gminy Kolno Józef Bogdan Wiśniewski wraz z 
Przewodniczącym Rady Gminy Kolno Wojciechem Jermaczem 
wręczyli Puchary Wójta Gminy Kolno panu Marcinowi Świdzie za 
zajęcie II miejsca w Piątnicy, gdzie doceniono jego klacz o nazwie 
Fadera, oraz panu Adamowi Pietruszyńskiemu i Krzysztofowi 
Skrodzkiemu za promowanie gminy Kolno na prestiżowych 
konkursach i wystawach dla hodowców zwierząt.

Podziękowania z rąk Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy 
Kolno otrzymali radni miasta i gminy Kolno:

- Krzysztof Filipkowski

- Czesław Kosk

- Henryk Marchewka

- Bogdan Mieczkowski

- Bogdan Rafałowski

- Lech Śliwka

- Mirosław Wszeborowski

Firma Mleczarska SM Mlekpol w Grajewie wręczyła nagrody i upominki 
dla największych producentów mleka w  powiecie kolneńskim.        
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Prace konserwatorskie przy zabytku w Turośli
21 sierpnia 2018 r. nastąpił odbiór zadania  „Konserwacja 
polichromii stropu kościoła pw. św. Jana Chrzciciela w Turośli - 
II etap”, która miała na celu przywrócenie najstarszych dekoracji 
malarskich z lat 1872 i 1898. Jest to kontynuacja prac rozpoczętych 
w 2016 roku.

Nagrody otrzymali:

- Barbara i Dariusz Filipkowscy – gmina Kolno, w 2017 r. sprzedali 
1 425 599 litrów mleka,

- Kamila i Zbigniew Saciłowscy – gmina Turośl, w 2017 r. sprzedali 
1 211 098 litrów mleka,

- Izabela i Adam Grelochowie – gmina Kolno, w 2017 r. sprzedali 
1 059 216 litrów mleka,

- Agnieszka i  Rafał Szczechowie – gmina Grabowo, w  2017 r. 
sprzedali 799 293 litrów mleka,

- Aneta i Marek Karwowscy – gmina Stawiski, w 2017 r. sprzedali 

Przywrócona wartość historyczna dekoracji malarskich wpłynie 
na poprawę estetyki wnętrza kościoła oraz podniesie jego wartość 
historyczną. Umożliwi ona szerokiemu gronu mieszkańców i osób 
zwiedzających zapoznanie się ze sztuką malowania obiektów 
sakralnych w tym okresie

Komisja składająca się z przedstawicieli: inwestora, konserwatora 
zabytków, Starostwa Powiatowego oraz wykonawcy stwierdziła, że 

900 090 litrów mleka,

- Ewa i Piotr Śmiarowscy – gmina Mały Płock, w 2017 r. sprzedali 
502 873 litrów mleka.

Nagrody osobiście wręczył Prezes SM Mlekpol w  Grajewie 
Edmund Borawski. Listy Gratulacyjne i drobne upominki wręczyli: 
Mirosław Borawski oraz Andrzej Mieczkowski.

W trakcie imprezy na scenie zaprezentowały się zespoły ludowe. 
Gwiazdą wieczoru był Mateusz Mijał.  Na placu znajdowały 
się stoiska gastronomiczne z  regionalnymi potrawami 
przygotowanymi przez Koła Gospodyń Wiejskich.  

konserwacja została wykonana prawidłowo, zgodnie z  zasadami 
sztuki konserwatorskiej i nie wniosła uwag do wykonanych prac 
konserwatorskich przy obiekcie.

Wartość brutto wykonanych robót wynosi: 389 999,94zł, z czego:

• 10 000 zł to dotacja Powiatu Kolneńskiego,

• 300  000 zł – dotacja Ministerstwa Kultury i  Dziedzictwa 
Narodowego,

• 30 000 zł – dotacja Samorządu Województwa Podlaskiego

• środki własne 49 999,94 zł.
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Będą dwie Otwarte Strefy Aktywności w gminie Mały Płock

Odnawialne źródła energii w gminie Mały Płock
MAŁY PŁOCK

Gmina Mały Płock pozyskała dotację na budowę Otwartych 
Stref Aktywności w Korzenistem i Rudce-Skrodzie. Kwota, 

jaką samorząd pozyskał na tę inwestycję, to 70 tys. złotych. 

14 sierpnia br. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 
Podlaskiego Wójt Gminy Mały Płock Józef Dymerski oraz skarbnik 
Małgorzata Kućko podpisali umowę w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2014-2020. 

-Otwarte Strefy Aktywności będą ogólnodostępnymi plenerowymi 
miejscami sportu, rekreacji i  odpoczynku, w  skład których  wejdą: 
urządzenia siłowni zewnętrznej, strefa relaksu i  gier, 
zagospodarowanie zieleni. Mają sprzyjać integracji społecznej i być 
skierowane do  różnych grup wiekowych – wyjaśnia wójt gminy 
Józef Dymerski. – Strefy OSA powstaną jeszcze w tym roku, o ile nie 
będzie problemów z wyłonieniem wykonawców – dodaje.

Zarząd województwa reprezentowali marszałek Jerzy Leszczyński 
i wicemarszałek Maciej Żywno. Projekt dotyczy zakupienia i 
montażu 122 instalacji wykorzystujących energię słoneczną 

w gminie Mały Płock. Aż 86 z nich to kolektory słoneczne, 
natomiast 36 to panele fotowoltaiczne. Będą one umieszczone na 
dachach, elewacjach, budynkach gospodarczych lub na gruntach 
przy budynkach należących do mieszkańców gminy. Wartość 
projektu została założona na poziomie 1,8 mln zł, natomiast 
dofinansowanie na poziomie 1,3 mln zł.

Pierwsza edycja ministerialnego Programu rozwoju 
małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o  charakterze 
wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) cieszyła 
się wielkim zainteresowaniem. Aż 1416 samorządów złożyło 
wnioski do Ministerstwa Sportu i Turystyki. Niektóre z nich, tak jak 
Mały Płock aplikowały o stworzenie więcej niż jednej strefy OSA. 
Pozytywnie zaopiniowano 792 wniosków na łączną kwotę ponad 
54 mln zł. Kryterium decydującym o przyznaniu dofinansowania 
był dobrze opracowany wniosek wraz z projektem oraz wskaźnik 
zamożności gminy, co pozwoliło na  priorytetowe rozpatrzenie 
potrzeb mniej zamożnych gmin.
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Złote Gody 2018
MAŁY PŁOCK

Jak co roku w ramach odpustu parafialnego Przemienienia 
Pańskiego w parafii Mały Płock miały miejsce uroczystości 

związane z małżeńskimi jubileuszami. Jest to dzień do wyrażenia 
gratulacji małżonkom za ich wspólną, długoletnią miłość 
małżeńską. W centrum zawsze stają złoci jubilaci oraz pozostałe 
pary małżeńskie z różnym stażem wspólnego życia. 
Na początku liturgii ks. proboszcz powitał zgromadzonych wiernych 
wraz z jubilatami. Z imienia i nazwiska podziękował im za przykład 
małżeńskiego i rodzinnego życia. Kaznodzieja odpustowy, ks. kan. 
Jacek Kotowski wiele miejsca poświęcił sprawom związanym z 
trwałością i nierozerwalnością związku małżeńskiego. Wskazał na 
potrzebę wierności przysiędze małżeńskiej w duchu wiary i pokory 
samych małżonków. Po homilii jubilaci odnowili przyrzeczenia 
małżeńskie. Z rąk kapłanów otrzymali obrazek św. Rodziny. 
Następnie przez pana wójta Józefa Dymerskiego zostali odznaczeni 
medalami za długoletnie pożycie małżeńskie, przyznanymi przez 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. Aktu dekoracji dokonał sam 
wójt w towarzystwie zastępcy kierownika USC w Małym Płocku 
Radosława Borawskiego.

W słowach do złotych jubilatów zwrócił się Wójt Gminy Mały 
Płock Józef Dymerski:

„W dniu 50. rocznicy Waszego ślubu życzę parom, by życie im 
dało wszystko, co w darze dać może: szczęście, pogodę, radości i 
razem z uśmiechem wieczystej miłości. 50 lat spędzonych razem 
jest dla Was, Waszych dzieci, wnuków, prawnuków oraz przyjaciół 
pięknym obrazem, jak przez problemy, trud codzienności pozostał 
nadal wiernym miłości. Mówcie sobie każdego dnia, jak bardzo 
się kochacie i że za siebie nawet własne życie oddacie. Nie dajcie 
się skłócić czy stracić zaangażowanie. Tego zepsuć już nie można. 
Życzę wam, drodzy Jubilaci, by to nigdy się nie zmieniło i byście 
przeżyli wspólnie kolejne lata. Cudowne Pary, pielęgnujcie Waszą 
miłość wciąż tak przepiękną i dbajcie o nią, by mogła trwać 
wiecznie. Niech Wam się wiedzie jak najlepiej.”

Uroczystość zorganizowana wspólnie przez parafię i gminę jak 
zwykle zgromadziła rzeszę wiernych. Tradycyjnie bohaterom 
uroczystości licznie towarzyszyły rodziny - dzieci, wnuki, 
prawnuki oraz znajomi. Nie zabrakło wielu serdecznych życzeń na 
przyszłość i wspólnego, pamiątkowego zdjęcia.
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Zabawa z “dreszczykiem” w Chełchach

Droga gminna Ciemianka - Ławsk już przebudowana

Były opowieści i kino plenerowe z dreszczykiem, zajęcia  plstyczne 
z nocną wystawą, dyskoteka, wspólne ognisko i nocleg w Klubie 
Seniora.

 Dziękujemy sołtysowi Krzysztofowi Okulewiczowi za  niezawodną 
pomoc w organizacji.

Popołudniowo-nocne spotkanie z „dreszczykiem” dla dzieci 
i młodzieży z Chełch zorganizował 16 sierpnia GOK w 

Grabowie. 

Jest już lepsze połączenie komunikacyjne pomiędzy Gminą 
Grabowo a Gminą Wąsosz, a tym samym między Powiatami 

Kolneńskim i Grajewskim za sprawą zakończonej przebudowy 
drogi Ciemianka - Ławsk. 
Gmina Grabowo przebudowała drogę do granicy swojego obszaru 
dzięki  227 tys. 826,21 zł dofinansowania uzyskanego z „Programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016 – 2019”. Całkowity koszt inwestycji to  459 tys. 415, 63 zł zł a 
długość przebudowanego odcinka to  0,728 km.

Inwestycje wykonało Przedsiębiorstwo Drogowo - Mostowe 
„UNIDROG” Sp. z oo. w Grajewie.
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Termomodernizacja szkoły w toku

Inwestycja jest możliwa dzięki  2 mln 116 tys. 148 zł dofinansowania, 

Trwają prace przy termomodernizacji budynku szkoły 
w Grabowie. Jest już całkowicie wymieniona instalacja 

centralnego ogrzewania, a obecnie rozpoczęto ocieplanie ścian. 

które otrzymała Gmina Grabowo ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014 - 
2020. Projekt obejmie również termomodernizację budynku Urzędu 
Gminy. Całkowita wartość inwestycji to 2 mln 825 tys. 531 zł

Powstają pierwsze oczyszczalnie

Zadanie, na które gmina otrzymała 1 mln 850 tys. zł. dofinansowania 
obejmuje budowę 113 takich oczyszczalni na terenie naszej gminy 
a także budowę sieci wodociągowej - kanalizacyjnej dł. 255 m w 
Grabowie oraz budowę ujęcia wody podziemnej przy hydroforni 
w Gnatowie.

Ruszyła budowa przydomowych oczyszczalni na terenie 
Gminy Grabowo. W trakcie montażu są już pierwsze obiekty 

w Siwkach. 
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Wakacyjna Liga Podwórkowa

Tworzymy razem kulturę

Puchary Wójta Gminy Grabowo zdobyli „Piekielna 
4-ka” w kategorii młodszej i „Grom Grabowo” w 
kategorii 11-13 lat.  II miejsce w kategorii młodszej 
zdobyli „Twardziele”, natomiast w kategorii 
starszej brązowe medale powędrowały do „Klątwy 
Grabowo” a srebrne do „Fircyków”. 

Gratulujemy zwycięzcom a wszystkim 
zawodnikom dziękujemy za udział w rozgrywkach 
i sporą dawkę emocji.  Gminny Ośrodek Kultury 
w Grabowie dziękuje Mariuszowi Melaniukowi 
za pomoc w organizacji rozgrywek i ufundowanie 
nagród rzeczowych dla zwycięskich drużyn. 
Dziękujemy za pomoc sędziom - Tomkowi 
Tchórznickiemu, Rafałowi Sierzputowskiemu i 
Mateuszowi Paliwodzie a także publiczności za 
wytrwały doping.

W sierpniu odbyły się warsztaty czerpania papieru, będące 
pierwszą częścią projektu „Wieś przed czasem a tym czasem” 
grupy inicjatywnej z Łebek Dużych pod opieką Ewy Szwedo. 
Wzięło w nich udział ok 30 osób. Natomiast w Grabowie, 
Chełchach i Surałach zorganizowano „Podwórkowe Opowieści 

Przez cały sierpień w Grabowie trwały 
rozgrywki drużyn podwórkowych 

zorganizowane przez Gminny Ośrodek Kultury.

Rozpoczęła się realizacja  inicjatyw lokalnych autorstwa 
mieszkańców gminy Grabowo, w ramach projektu Gminnego 

Ośrodka Kultury w Grabowie „Kultura - tworzymy ją razem” 
dofinansowanego z programu „Dom Kultury + Inicjatywy 
Lokalne 2018” Narodowego Centrum Kultury. 

czyli lato z Kubusiem Puchatkiem” grupy inicjatywnej z Grabowa 
koordynowanej przez Małgorzatę Jarząbek. Cały projekt będzie 
trwał do połowy listopada a oprócz kontynuacji rozpoczętych 
już inicjatyw dojdą jeszcze nowe, czyli inicjatywa „Niech coś po 
nas zostanie: - warsztaty śpiewu ludowego, nagranie i wydanie 
płyty zespołu „Grabowianie” oraz warsztaty prospołeczne MAG- 
Młodzi Aktywni Grabowianie i otwarte warsztaty wokalne.
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Grabowska „Pamięć Września 39”

O zmierzchu z towarzyszeniem Miejskiej Orkiestry Dętej z Kolna 
i Kompanii Reprezentacyjnej Ośrodka Szkolenia Poligonowego 
Wojsk Lądowych Orzysz uczestnicy udali się na cmentarz by tam 
wysłuchać Apelu Pamięci i złożyć kwiaty na grobach poległych 
za Ojczyznę. Wieczorem mieszkańcy wysłuchali w kościele 
nastrojowego koncertu z udziałem wykonawców z Gminnego 
Ośrodka Kultury - Weroniki Stankiewicz, Nikoli Sienkiewicz, 
Natalii Brzostowskiej i Oliwii Dzięgielewskiej oraz Kwartetu 
Diecezjalnego Instytutu Muzyki Kościelnej. Na zakończenie 
uroczystości odbył się pokaz sztucznych ogni  „100 świateł na 100- lecie 
Niepodległości”. W uroczystościach, poza mieszkańcami gminy 
Grabowo, wzięli udział samorządowcy z powiatu kolneńskiego 
oraz poseł Lech Kołakowski.

Organizatorami uroczystości byli : Wójt Gminy Grabowo Andrzej 
Piętka,  Gminny Ośrodek Kultury, Parafia Grabowo, Ochotnicza 
Straż Pożarna w Grabowie,  Stowarzyszenie Sportowo-Jeździeckie 
im 10 Pułku Ułanów Litewskich,  przy pomocy dyrekcji i 
pracowników szkoły w Grabowie.

1 września w Grabowie odbyły się coroczne uroczystości 
upamiętniające wybuch II wojny światowej pod wspólną 

nazwą „Pamięć Września ‘39”. Popołudniowe uroczystości 
rozpoczęła Msza za Ojczyznę z udziałem pocztów sztandarowych 
i w muzycznej oprawie Kwartetu Diecezjalnego Instytutu Muzyki 
Kościelnej z Łomży. 
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Po mszy św. uroczystości poprowadził pan Leszek Czyż - dyrektor 
Szkoły Podstawowej im. Stanisława Krupki w  Lemanie. Po 
przywitaniu wszystkich zgromadzonych gości nastąpiło uroczyste 
wciągnięcie Flagi Narodowej przy dźwiękach Hymnu Państwowego 
wykonanego przez Miejską Orkiestrę Dętą z Zambrowa. Następnie 
przemówienia wygłosili: Wójt Gminy Turośl Piotr Niedbała, 
który przedstawił rys historyczny bitwy stoczonej pod Lemanem 
w 1920 roku, Poseł na Sejm RP Bernadeta Krynicka oraz Prezes 

W niedzielę, 26 sierpnia 2018 roku odbyły się uroczyste obchody 
98. rocznicy Bitwy pod Lemanem.   Rozpoczęły się o  godz. 
1200  uroczystą mszą świętą, która odprawiona została przy 
Pomniku Poległych w Bitwie pod Lemanem.  

Stowarzyszenia Kawaleryjskiego im. Podlaskiej Brygady Kawalerii 
w Kolnie – pan Andrzej Szymański.

Wzniosłego charakteru   obchodom dodał uroczysty apel 
poległych zakończony salwą honorową wykonaną przez 15 
Mazurski Batalion Saperów z  Orzysza. Złożono również kwiaty 
i znicze pod pomnikiem. Uroczystości zakończyła rekonstrukcja 
fragmentu bitwy w  wykonaniu Stowarzyszenia Kawaleryjskiego 
im. Podlaskiej Brygady Kawalerii w Kolnie.

Po zakończeniu   inscenizacji wszyscy mogli zjeść smaczną 
grochówkę przygotowaną przez wojskowych kucharzy. 

Uroczyste obchody rocznicy Bitwy pod Lemanem



2018/7-8 (Nr. 221-222) 21

II etap prac konserwatorskich polichromii stropu kościoła pw. św. Jana Chrzciciela 
w Turośli zakończony

Gra na skrzypcach – powrót do tradycji

W dniu 21 sierpnia 2018 roku komisyjnie zostały odebrane 
prace konserwatorskie polichromii stropu kościoła pw. św. Jana 
Chrzciciela w Turośli. Wartość odebranych prac konserwatorskich 
wyniosła 389.999,94 zł. W ramach II etapu konserwacji polichromii 
stropu wykonano konserwację w nawie głównej kościoła na 
powierzchni 8.710,80 dcm². Jest to kontynuacja prac rozpoczętych 
w roku 2016 i polegała na przywróceniu najstarszych dekoracji 
malarskich z lat 1872 i 1898.

Zadanie zostało sfinansowane ze środków Ministra Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego w ramach programu DZIEDZICTWO 
KULTUROWE priorytet 1 „Ochrona zabytków” – 300.000 zł, 
województwa podlaskiego – 30.000 zł, powiatu kolneńskiego – 
10.000 zł oraz środków własnych w kwocie 49.999,94 zł.

W zajęciach udział bierze pięć osób z terenu gminy Turośl. 
Prowadzone są one przez Marcina Drabika - absolwenta Akademii 
Muzycznej w Katowicach. Dzieci i młodzież uczestniczący w 
zajęciach zapoznają się z budową, historią oraz znaczeniem 
skrzypiec w kapelach kurpiowskich. W ramach nauki uczestnicy 
poznają i nauczą się gry melodii tańców kurpiowskich.  Projekt 
obejmuje również zorganizowanie wyjazdu do Opery i 
Filharmonii Podlaskiej dla dzieci uczestniczących w zajęciach oraz 
ich opiekunów. Gminny Ośrodek Kultury w Turośli na realizację 
tego projektu otrzymał 10 tys. złotych dofinansowania ze środków 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w Warszawie. 

Gminny Ośrodek Kultury w Turośli w okresie od lipca do końca 
listopada realizuje projekt pn. „Gra na skrzypcach – powrót 

do tradycji”. W ramach projektu prowadzone są dla dzieci i 
młodzieży zajęcia, na których uczą się gry na skrzypcach. 

TUROŚL
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MIASTO - REKLAMA

Boom mieszkaniowy w Kolnie
W naszym mieście twa bardzo dobra koniunktura w 

budownictwie mieszkaniowym. W ostatnich latach oddano 
do użytku wiele domów jednorodzinnych. Obecnie  obserwuje 
się również boom w budownictwie wielorodzinnym. Duże 
zainteresowanie kolnian własnym lokum zwiększyło inwestycje w 
branży budowlanej. Budowę nowych bloków w Kolnie realizują 
miejscowi oraz zewnętrzni deweloperzy.
W nowoczesnych, estetycznie zaprojektowanych blokach dostępne 
są mieszkania o różnym metrażu, począwszy od niewielkich 
kawalerek, po przestronne apartamenty. Standardem staje się już w 
nowych blokach w Kolnie wyposażenie w cichobieżne, praktyczne 
windy. Nowoczesne bloki i estetyczne aranżacje otoczenia nowych 
osiedli upiększą okolice i dobrze się wpiszą w przestrzeń miejską 
Kolna. To dobry prognostyk. Coraz więcej ludzi planuje mieszkać 
w Kolnie. Miasto rozwija się i rozbudowuje. Dzięki samorządowym 
inwestycjom poprawia się również miejska infrastruktura. Kolno 
znów zaczyna przyciągać mieszkańców okolicznych miejscowości. 
Obejrzyj fotografię „nowego Kolna”.

Tekst: Juliusz Jakimowicz, Fot. Andrzej Konopka
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Bezpiecznie 
na półkoloniach – 

spotkania z policjantami
Kolejni nowi policjanci 

w szeregach podlaskiego 
garnizonu

31-latek odpowie za 
posiadanie narkotyków

Wspólne działania 
Policji i Straży Pożarnej 
“Bezpieczna woda 2018”

Kolneńscy policjanci odwiedzili dzieci 
przebywające na półkoloniach na terenie pow. 
kolneńskiego. Spotkania odbyły się w ramach 
policyjnego programu „Bezpieczne wakacje”. 
Mundurowi przeprowadzali wśród małych 
słuchaczy konkurs polegający na szybkim 
rozwiązywaniu profilaktycznych krzyżówek i 
testów wiedzy z zakresu podstawowych zasad 
bezpieczeństwa podczas letniego wypoczynku. 
Przypomnieli również numer alarmowy, a na 
koniec dzieci mogły obejrzeć sprzęt policyjny.

W Komendzie Wojewódzkiej 
Policji w Białymstoku odbyło się 
uroczyste  ślubowanie  nowo przyjętych 
funkcjonariuszy, którzy będą pełnić służbę w 
podlaskim garnizonie Policji. Wypowiedzieli 
oni słowa roty ślubowania, po wcześniejszym 
sprostaniu wymogom stawianym kandydatom 
do służby i przejściu wszystkich etapów 
postępowania kwalifikacyjnego. Przed 
Zastępcą Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Białymstoku podinspektorem 
Jackiem Tarnowskim policjanci ślubowali 
m.in. „strzec bezpieczeństwa państwa i jego 
obywateli nawet z narażeniem życia…”. W 
uroczystości uczestniczyli również zaproszeni 
goście oraz rodziny i przyjaciele nowo 
przyjętych funkcjonariuszy. Zanim jednak 
młodzi adepci podlaskiej Policji będą mogli 
wesprzeć w codziennej służbie swoich starszych 
kolegów, czeka ich rozpoczynające się już w 

W ramach działań prewencyjnych „Bezpieczne 
wakacje 2018”  policjanci wspólnie ze 
strażakami czuwali nad bezpieczeństwem osób 
wypoczywających nad wodą.    Mundurowi 
przedstawiali założenia ogólnopolskiej kampanii 
MSWiA „Kręci mnie bezpieczeństwo nad 
wodą”. W trakcie działań profilaktycznych był 
przeprowadzony pokaz pierwszej pomocy. 
Strażacy omówili proste zasady, którymi każdy 
człowiek powinien się kierować podczas 
ratowania życia. 

W ramach prowadzonych działań „Bezpieczne 
wakacje” kolneńscy policjanci spotykali się z 
dziećmi spędzającymi wolny czas na półkoloniach 
wakacyjnych. Celem spotkań było zwrócenie 
uwagi najmłodszych na bezpieczeństwo podczas 
letniego wypoczynku.

Tabletki ekstazy ujawnili przy mężczyźnie 
policjanci Wydziału Ruchu Drogowego Komendy 
Powiatowej Policji w Kolnie. Podejrzany o 
posiadanie narkotyków 31-latek usłyszał już 
zarzut. Teraz dalszym losem mężczyzny zajmie 
się sąd.

W lipcu 64 nowych policjantów wstąpiło w 
szeregi podlaskiego garnizonu Policji, a 27 
sierpnia kolejnych 13, w tym 2 do Komendy 
Powiatowej Policji w Kolnie. Ślubowali oni 
„strzec bezpieczeństwa państwa i jego obywateli 
nawet z narażeniem życia…” Rotę ślubowania od 
funkcjonariuszy przyjął Zastępca Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Białymstoku 
podinspektor Jacek Tarnowski.

Kolneńscy policjanci prowadzili wzmożone 
działania mające na celu zapewnienie 
bezpieczeństwa osobom korzystającym 
z wypoczynku. Wypoczywającym nad 
akwenami mundurowi przedstawiali 
założenia ogólnopolskiej kampanii MSWiA 
„Kręci mnie bezpieczeństwo nad wodą”, dbali 
również o bezpieczeństwo na drogach podczas 
długiego weekendu.

środę, kilkumiesięczne szkolenie w jednej ze 
szkół policyjnych. Nowo przyjęci do służby 
mundurowi tradycyjnie mogli też liczyć na 
gratulacje i uściski od przybyłych na uroczystość 
bliskich.

Funkcjonariusze Wydziału Ruchu Drogowego z 
Komendy Powiatowej Policji w Kolnie, w połowie 
sierpnia zauważyli mężczyznę, który szedł 
jedną z ulic na terenie miasta. Co zaniepokoiło 
funkcjonariuszy? Na widok policyjnego patrolu 
zaczął uciekać. Policjanci ruszyli za nim i już po 
chwili go zatrzymali. Jak się okazało, mężczyzna 
miał przy sobie 4 tabletki oraz torebkę strunową 
z zawartością białego proszku. Wstępne badanie 
narkotesterem wykazało, że są to tabletki 
ekstazy i amfetamina. Mężczyzna noc spędził 
w policyjnym areszcie. 31-latek usłyszał zarzut 
posiadania substancji psychoaktywnych. Teraz 
jego dalszym losem zajmie się sąd.

Pamiętajmy:
Okres letni, w tym głównie wakacje i 
związana z tym duża ilość czasu wolnego, 
sprzyja eksperymentowaniu przez 
dzieci i młodzież z różnymi środkami 
psychoaktywnymi.  Należą do nich m.in. 
tzw. dopalacze (ang. smarts). Jest to 
termin używany potocznie i określa grupy 
różnych substancji lub ich mieszanek o 
rzekomym bądź faktycznym działaniu 
psychoaktywnym. Oficjalna, ustawowa 
nazwa tzw. dopalaczy to środki zastępcze.
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Podlascy policjanci 
zabezpieczyli blisko 700 

krzaków konopi

Bezpieczna droga 
do szkoły

Podlascy policjanci zlikwidowali plantację 
marihuany w powiecie kolneńskim. 
Funkcjonariusze zabezpieczyli łącznie blisko 
700 krzaków konopi. W ręce mundurowych 
wpadł również 30-letni właściciel tej plantacji. 
Mężczyzna został zatrzymany i usłyszał już 
zarzut. Teraz jego dalszym losem zajmie się sąd.

Po wakacyjnej przerwie zabrzmiał pierwszy 
szkolny dzwonek, a do szkolnych ławek powrócili 
uczniowie. Z rozpoczęciem nowego roku szkolnego 
ruszyła akcja kolneńskiej Policji „Bezpieczna 
droga do szkoły”, która skierowana jest głównie 
do najmłodszych mieszkańców naszego powiatu. 

Policjanci z Komendy Wojewódzkiej Policji w 
Białymstoku wspólnie z funkcjonariuszami z 
Komendy Powiatowej Policji w Kolnie, którzy na 
co dzień zajmują się zwalczaniem przestępczości 
narkotykowej ujawnili uprawę konopi innych 
niż włókniste na terenie powiatu kolneńskiego. 
Pierwsza z plantacji znajdowała się na polu 
kukurydzy, gdzie pomiędzy jej roślinami rosły 
również konopie. W tym miejscu kryminalni 
zabezpieczyli 505 krzaków marihuany. W 
wyniku dalszych czynności policjanci ustalili 
podejrzanego o uprawę tych roślin. Chwilę 
później 30-latek był już w rękach policjantów. 
Okazało się, że mężczyzna uprawiał konopie 
również w miejscu zamieszkania. Podczas 
przeszukania pomieszczeń mieszkalnych i 
gospodarczych policjanci zabezpieczyli blisko 
200 sadzonek konopi. 115 krzewów rosło 
na terenie posesji, natomiast pozostała ich 
część w specjalnie przygotowanym namiocie 
umiejscowionym w naczepie ciężarówki. W 
pomieszczeniu tym, wyposażonym w systemy 
oświetleniowe i wentylacyjne, kryminalni 
zabezpieczyli 75 roślin w początkowym 
stadium rozwoju. Wstępne badanie 
narkotesterem wykazało, że jest to marihuana. 
Jak szacują policjanci, czarnorynkowa wartość 
zabezpieczonych roślin to około 450 tysięcy 
złotych. Mężczyzna usłyszał już zarzut. Teraz 
jego dalszym losem zajmie się sąd. Za uprawę 
znacznej ilości konopi innych niż włókniste grozi 
kara do 8 lat pozbawienia wolności. 

Akcja prowadzona będzie dwukierunkowo – po 
pierwsze będą to działania typowo prewencyjne.
Policjanci Wydziału Ruchu Drogowego 
i Prewencji sprawdzają w rejonach szkół 
prawidłowość oznakowania poziomego i 

pionowego – zwłaszcza w rejonie przejść dla 
pieszych – oraz ich stan techniczny.
W dniu  rozpoczęcia roku szkolnego policjanci 
monitorowali  bezpieczeństwo najmłodszych 
i młodzieży w rejonach szkół – tam, gdzie 
występuje zwiększony ruch pojazdów w czasie 
trwania zajęć  szkolnych. Patrole policyjne 
będą  również  w obrębie miejsc zagrożonych, 
zwłaszcza w okresie nasilenia ruchu dzieci 
i młodzieży. Nasze działania polegały 
na  dyscyplinowaniu uczestników ruchu 
drogowego, a także dzieci, starszych i młodzieży 
– w przypadkach nieprzestrzegania zasad 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym.
Na tym nie koniec działań kolneńskiej Policji; 
jeszcze we wrześniu funkcjonariusze odwiedzą 
dzieci w szkołach. Policjanci spotkają się z dziećmi 
i młodzieżą, by przeprowadzić  pogadanki dot. 
różnego rodzaju zagrożeń  oraz sposobów ich 
unikania.    Spotkamy się  przede wszystkim  z 
najmłodszymi dzieci, które w tym roku 
rozpoczynają  naukę  w szkole. Podczas 
spotkań policjanci zwrócą szczególną uwagę na 
zachowanie  środków bezpieczeństwa w 
ruchu drogowym i nie tylko. Wskażą  na 
niebezpieczeństwa, na jakie dziecko może 
być narażone w drodze do i ze szkoły.

• Ujawniono  49 wykroczeń,  wystawiono 14 mandatów karnych na 

kwotę 1 300,00 zł,  zastosowano  35   pouczeń.

• W lipcu strażnicy 1 osobę nietrzeźwą odwieźli do miejsca zamieszkania.

• 01.08.2018 r. funkcjonariusze SM brali udział w organizacji i zabezpieczeniu 73 

rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego.

• 15.08.2018 r. strażnicy zabezpieczali obchody „Święta Wojska Polskiego”

• 26.08.2018 r. zabezpieczono mecz piłkarskiej  ligi okręgowej pomiędzy drużynami: 

„Orzeł” Kolno –  LZS Narewka. 

• Prowadzono wyrywkowo kontrole posesji w/z art. 10 ust. 2 U.U.C.P.G.

• W tym okresie insp. Wiesław Niedbała odbył 1 służbę patrolową z funkcjonariuszami 

Wydziału Prewencji KPP w   Kolnie.

• Funkcjonariusze SM w miesiącu lipcu i sierpniu przeprowadzili akcje „odławiania” 

bezpańskich psów, które  odwieziono do schroniska miejskiego.

Planowane działania na miesiąc wrzesień 2018:
W miesiącu wrześniu funkcjonariusze SM będą kontynuować kontrole posesji zgodnie 
z art. 10 ust. 2 U.U.C.P.G. Patrol miejsc wskazanych na mapie zagrożeń bezpieczeństwa 
sporządzonej w KPP Kolno - kierowcy parkujący na trawnikach; Plac Solidarności – 
spożywanie alkoholu. Patrol ulic miasta z/u na bezpieczeństwo w ruchu drogowym w/z 
rozbudową drogi krajowej nr 63.       

SPRAWOZDANIE
Działania Straży Miejskiej w miesiącu lipcu 
i sierpniu 2018 r.
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Profilaktyczno-Edukacyjny Piknik Rodzinny „Akademia Umiejętności” w Kolnie
28.08.2018 r. Miasto Kolno ze środków profilaktyki alkoholowej 
sfinansowało Profilaktyczno-Edukacyjny Piknik Rodzinny 
„Akademia Umiejętności” prowadzony przez PROF – ART Anna 
Piasecka z Gdyni. 

Piknik na szkolnym placu przy SP2 o godzinie 14:00 rozpoczął swoim 
przemówieniem pan Andrzej Duda – Burmistrz Miasta Kolno, witając 
prowadzących i gości oraz zapraszając do wspólnej zabawy i miłego 
spędzenia czasu wolnego.
Pogoda dopisała, a z zaproszenia organizatorów, by mile spędzić ostatnie 
dni wakacji, skorzystało bardzo wielu mieszkańców przybyłych ze swoimi 
pociechami – bawiąc się wspólnie i biorąc udział w atrakcjach, jakie 
przygotowali organizatorzy. Dzieci miały do dyspozycji wiele atrakcji:

- zabawki wielkogabarytowe/zamki, zjeżdżalnie dmuchane,
- strefę bobasa – miejsce zabawy dla najmłodszych,
- klockolandię – klocki konstrukcyjne, klocki typu lego, klocki drewniane,
- strefę wideogracza – FIFA, NFS,
- kącik plastyczny – malowanie twarzy,
- kącik kuchenny – wata cukrowa, popcorn, naleśniki,
- kłady, gokarty.

Serdecznie dziękujemy za mile spędzony czas.
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Wakacje w Świetlicy Środowiskowej ,,Stokrotka” w Kolnie
Tegoroczne wakacje upłynęły podopiecznym Świetlicy 

Środowiskowej „Stokrotka” pod znakiem dobrej zabawy. 
Wychowawcy codziennie zapewniali dzieciom ciekawe atrakcje, 
w których bez problemu każdy mógł znaleźć coś dla siebie.
Dużym zainteresowaniem cieszyły się wspólne gry na xboxie oraz 
różnorodne zajęcia plastyczne. Ściany świetlicy zdobią teraz kolorowe 
prace małych artystów. Dzieci mogły sprawdzić się w różnych konkursach 
i turniejach. Wakacyjną rywalizację nazwano „Turniej mistrzów”. W 
konkursie wiedzy o Kolnie wybrano osobę, która najlepiej zna swoją małą 
ojczyznę. Wybrano także mistrza wiedzy o bajkach, mistrza gry na perkusji, 
śpiewu karaoke oraz najlepszego sportowca. Wyróżniony został także 
mistrz koleżeństwa.
Każdego dnia dzieci miały zapewniony posiłek, w tym również wyjście do 
pizzerii. W trakcie seansów filmowych wspólnie zajadali się słodyczami 
oraz pysznym popcornem. Dwa razy w tygodniu podopieczni mieli okazję 
popluskać się na krytej pływalni, wychodzili także na plac zabaw.
W lipcu zorganizowano także wycieczkę autokarową do Warmia Parku w 
Pluskach oraz do Warmiolandii Krainy Zabaw w Olsztynie. Po wodnych 
harcach w akwaparku dzieci zjadły pyszny obiad i udały się do sali zabaw, 
gdzie mogły oddać się swobodnej zabawie w strefie licznych przeszkód, 
kryjówek i innych aktywności.
Na zakończenie wakacji dzieci wzięły udział w profilaktyczno-edukacyjnym 
pikniku rodzinnym „Akademia umiejętności” sfinansowanym przez miasto 
Kolno ze środków profilaktyki alkoholowej. W świetlicy zorganizowano 
także dyskotekę, w trakcie której wychowawcy nagrodzili wychowanków 
za ich aktywność w konkursach i wspólnych zabawach. Dzieci miło 
wspominają wakacyjny czas, ale zgodnie przyznają, że już trochę tęsknią za 
szkołą. Czekają jednak z niecierpliwością na kolejną okazję, by pobawić się 
i porywalizować. 
Drogie dzieci... ferie zimowe już wkrótce ;-) Zapraszamy do wspólnej 
zabawy w Świetlicy Środowiskowej „Stokrotka”.
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IV KOLNEŃSKA BIESIADA W KOKiS
Już po raz czwarty Kolneński Ośrodek Kultury i Sportu gościł 

zespoły seniorskie biorące udział w kolneńskiej biesiadzie 
artystycznej. Organizatorami tej imprezy są Burmistrz Miasta 
Kolno, Kolneński Ośrodek Kultury i Sportu oraz Stowarzyszenie 
na Rzecz Rozwoju Edukacji, Kultury i Sportu. 

W sobotę, siódmego lipca na scenie zaprezentowało się trzynaście 
zespołów, które przyjechały do nas z Grajewa, Pisza, Zambrowa, 
Ostrowi Mazowieckiej, Wysokiego Mazowieckiego, Bielska 
Podlaskiego, Łomży, Grabowa, gminy Kolno, Baranowa, gminy 
Boćki i jedna solistka - pani Halina z UTW Wysokie Mazowieckie. 
Oczywiście Kolno – w roli gospodarza – reprezentowały 
niezawodne Kolneńskie Dziewczyny z Plusem. Wszystkich 
uczestników biesiady powitali Andrzej Duda - Burmistrz Miasta 
Kolno i Wojciech Sekściński - Prezes KRUS, który był głównym 
sponsorem imprezy. Biesiada kolneńska to jedna z większych 
imprez w naszym regionie, która ma na celu wymianę doświadczeń 
artystycznych seniorów oraz ich integrację, poznawanie innych 
środowisk czy osób. Publiczność miała przyjemność wysłuchać 
starych, odkurzonych utworów muzyki ludowej i cygańskiej. Nie 
zabrakło też piosenek z repertuaru gwiazd scen zagranicznych. 
Miła, przyjazna atmosfera w rytmach muzyki udzieliła się 
wszystkim uczestnikom i zgromadzonej publiczności, która razem 
z artystami ruszyła do tańca na placu biesiadnym przy KOKiS. 
Na koniec imprezy wszystkie zespoły otrzymały pamiątkowe 
statuetki i dyplomy, wręczane przez Alicję Szymańską - dyrektor 
Kolneńskiego Ośrodka Kultury i Sportu i Mieczysława Śniadacha 
- Przewodniczącego Rady Miasta Kolno. Padły też słowa 
szczególnych podziękowań dla seniorów za ich zaangażowanie w 
pracę twórczą, za zapał i energię życiową, którą mogliby obdarzyć 
młodsze pokolenia. Zwieńczeniem wszystkiego było wspólne 
zaśpiewanie „100 lat” dla wszystkich artystów biorących udział w 
tej barwnej muzycznej imprezie.

Sponsorzy IV Biesiady Kolneńskiej: Burmistrz Miasta Kolno, 
KRUS, Bank Spółdzielczy w Kolnie, Netkomp Marcin Orłowski, 
Auto Partner s.c. Waldemar Rogowski i Marcin Biedrzycki, 
Firma Budowlana „Kolbud” sp. j. Kolno, Hurtownia Agro-
Polbud „Mrówka” Kolno, Sklep Spożywczo-Przemysłowy Piotr 
Szymański, Sklep Spożywczy Delikatesy Centrum Urszula 
Zielińska, Piekarnia „Kraska” P. Karwowskich, Sklep z częściami 
zamiennymi do maszyn rolniczych Janina i Robert Ciszewscy, Sklep 
Mięsny ”U Mańka”, KOKiS, Agrocentrum, Usługi Transportowe i 
Handel Alfred Święczkowski. Wszystkim sponsorom za ich miły 
gest i zrozumienie potrzeb społeczności seniorskiej – serdecznie 
dziękujemy.
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Zarząd Województwa Podlaskiego przyznał 
5,6 miliona złotych dofinansowania z RPO dla KOKiS 

Od wielu lat podczas wakacji na hali 
sportowej odbywa się organizowany 

przez KOKiS Turniej Drużyn Osiedlowych. 
W tym roku do rozgrywek zgłosiło się 
8 zespołów, żeby w trzech kategoriach 
wiekowych rywalizować o tytuł najlepszej 
drużyny i tytuł najlepszego strzelca. 

W piątek, 29 czerwca została podpisana umowa na realizację 
projektu Modernizacja Kolneńskiego Ośrodka Kultury i 

Sportu na potrzeby utworzenia Centrum Aktywizacji Społecznej. 

Nasz projekt znalazł się wśród 12 pozytywnie ocenionych 
wniosków. Kwota, jaka została przyznana, to 5,6 miliona, a całość 
projektu zamknie się kwotą 6,7 miliona złotych. W ramach 
projektu zostanie przeprowadzony remont budynku ośrodka, 
zmodernizowana   zostanie sala widowiskowa, która zostanie 
wzbogacona o nowe oświetlenie i nagłośnienie. Przewidziano 
również remont holu wejściowego (sala wystawowa) i komunikacji, 
przeprowadzenie prac na pierwszym piętrze. Obiekt będzie też 
dostępny dla osób z niepełnosprawnościami (montaż windy). W 
ośrodku powstanie Centrum Aktywizacji Społecznej – miejsce 
integracji mieszkańców i szkoleń podmiotów ekonomii społecznej.  
Jest to dla mieszkańców naszego miasta bardzo ważny projekt, który 
znacznie ułatwi dostęp do obiektu osobom niepełnosprawnym 
czy pozwoli na lepsze zaspokojenie potrzeb kulturalnych. Umowę 
z ramienia zarządu województwa podpisali Jerzy Leszczyński - 
Marszałek Województwa Podlaskiego i wicemarszałek Maciej 
Żywno, a beneficjenta reprezentowały Alicja Szymańska - dyrektor 
Kolneńskiego Ośrodka Kultury i Sportu i Mirosława Forfa - 
Księgowa KOKiS.

W kategorii szkół podstawowych I-IV 
zgłosiła się jedna drużyna - Juwentus i 
żeby jej zawodnikom stworzyć możliwość 
pogrania, została przesunięta o jedną 
kategorię wyżej, tj. do podstawówek V-VII. 
Ku wielkiemu zaskoczeniu „maluchy” 
w tej kategorii zwyciężyły, pokonując 
starszych przeciwników. Na drugiej pozycji 
uplasowali się Rewolwerowcy, a trzecie 
miejsce zajęła drużyna FC Supa Srikas. W 
tej grupie wyłoniliśmy dwóch najlepszych 
strzelców : Jakuba Pomichowskiego i Huberta 
Bagińskiego w kategorii klas V-VII. W 
kategorii gimnazjum zagrało 5 drużyn. Po 
rozegraniu wszystkich meczów w systemie 
„każdy z każdym” kolejne miejsca zajęli: I. 
Ludzie z Kortu (12 pkt), II FC PoNalewce (9 
pkt), III BKL Team (4 pkt). 

Na pozycji czwartej uplasowała się drużyna 
z Lachowa, miejsce piąte zajęły Dzikie 
Smerfy. Najwięcej goli strzelił Kamil 
Olszak. W turnieju uczestniczyło około 
80 zawodników, drużyny to „zlepki” 
zawodników z naszego miasta i przyjezdnych 
gości, a także drużyn z ościennych 
miejscowości Kolna. Wszystkich łączy 
wielka miłość do piłki nożnej. Pamiątkowe 
medale i statuetki wręczali Przewodniczący 
Rady Miasta Kolno Mieczysław Śniadach 
i Burmistrz Kolna Andrzej Duda, który 
pogratulował piłkarzom wytrwałości i walki 
do ostatniej sekundy oraz gry fair play.

KOKiS

Relacja z podpisania umowy dostępna jest pod linkiem: https://
photos.app.goo.gl/k2hyhrrst2wVCUpF6

Mamy nadzieję, że zaplanowane zmiany wpłyną na jeszcze 
większą atrakcyjność kolneńskiego ośrodka i zachęcą kolniaków 
do aktywnego udziału w życiu kulturalnym miasta.
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Wyjazd do “Nowej Holandii”
W środę, 18 lipca, zgodnie z wakacyjnym planem KOKiS, 

a wbrew zapowiadanej przez synoptyków prognozie 
(intensywne opady i burze) ponad dwudziestoosobowa grupa 
udała się do Rodzinnego Parku Rozrywki „Nowa Holandia” w 
Nowym Polu k. Elbląga. 

Powierzchnia kompleksu wynosi około 64 ha - na tym terenie 
znajduje się unikalna sieć sztucznych kanałów o łącznej długości 
wynoszącej około 13 km  oraz otwarty w 2013 roku Rodzinny 
Park Rozrywki. Obecnie park zajmuje powierzchnię około 22 
ha. Na terenie parku znajdują się unikalne obszary przyrodnicze, 
ścieżka edukacyjna o tematyce ekologicznej, replika osady 
wikingów oraz liczne atrakcje rozrywkowe. Do największej należy, 
będąca jednocześnie wizytówką obiektu, 28-metrowa zjeżdżalnia, 
największa tego typu konstrukcja w Polsce z nominacją do wpisu 
do Księgi Rekordów Guinnessa. Całkowicie bezpieczna zabawa dla 
dzieci powyżej 3. roku życia zapewnia niezapomniane wrażenia i 
wielkie emocje. Po wejściu na zjeżdżalnię roztacza się imponujący 
widok na najbliższe okolice Parku Rozrywki. Zjazd na dół odbywa 
się na dwa sposoby - szerokim łagodnym torem lub dynamiczną 
zjeżdżalnią z minizakrętem. Na dole dla oczekujących na swój 
zjazd i zbierających siły - ścianka wspinaczkowa i nadmuchiwana 
poduszka do skakania. 

To naprawdę świetna zabawa! Naszą przygodę w „Nowej Holandii” 
rozpoczęliśmy 30-minutową podróżą tramwajem wodnym. Cały 
park podzielony jest na wyspy. Na terenie parku znajduje się 
miniaturowa replika posągów MOAI znajdujących się na Wyspach 
Wielkanocnych. Zobaczyć je można podczas rejsu statkiem, 
podobnie jak replikę znanego w całej Europie megalitycznego 
kręgu znajdującego się w południowej Anglii - STONEHENGE - 
wybudowanego prawdopodobnie przez wyznawców kultu księżyca 
i słońca. Odwiedziliśmy również Wyspę Potworów. 

Spotkaliśmy tam: Yeti, Potwora z Loch Ness, Jaszczura Morskiego 
Wielogarbnego, Superwydrę, Ośmiornicę, itp. Później zwiedziliśmy 
również: Wyspę Iluzji, Wyspę Nielotów, Ptaszarnię, Dwór Króla 
Artura ( kilku z nas udało się wyjąć miecz Excalibur z kamienia). 

Jednak najwięcej uciechy było na placu zabaw, gdzie znajduje się: 
basen z kulkami, dwie trampoliny, dmuchany plac zabaw oraz Park 
Linowy. Niezapomniane wrażenie dał nam OBŁĘDNY TUNEL. To 
urządzenie o wyjątkowym charakterze. To aż 6 metrów długości i 3 
metry szerokości niezapomnianych emocji! Wchodząc do tunelu, 
mamy wrażenie obcowania z fantazyjną przestrzenią kosmiczną, 
tracimy grunt pod nogami, widzimy wirujący miraż kolorów i 
świateł. Tunel sprawia, że na kilkanaście sekund doświadczamy 
uniesienia nad ziemią, tracimy punkt odniesienia i dajemy się 
ponieść iluzorycznej grze świateł, barw i dźwięków. 

Po sutym obiedzie jeszcze raz wróciliśmy na zjeżdżalnię; niektórzy 
poszukiwali (zresztą z pozytywnym skutkiem) złota w kopalni. Po 
kilkugodzinnym pobycie w „Nowej Holandii” udaliśmy się w drogę 
powrotną, oczywiście po drodze „odwiedziliśmy” McDonalda.
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Miejska Biblioteka Publiczna 
z nową siedzibą...

W kwietniu po przekazaniu Miejskiej Bibliotece Publicznej w 
Kolnie nieruchomości przy ul. Marii Konopnickiej w Kolnie 

(działka o powierzchni 1267 m2 między salą kinową, a boiskiem 
Szkoły Podstawowej nr 1) złożyliśmy wniosek na budowę 
biblioteki do Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 
Priorytet 2 Infrastruktura Bibliotek 2016-2020. W lipcu 
otrzymaliśmy informację, iż został on rozpatrzony pozytywnie i 
otrzymał ostateczną akceptację Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego na kwotę 1 981 580,00 zł.

Nowy obiekt  zapewni bibliotece warunki na stworzenie lokalu 
dostosowanego do funkcji jakie powinna spełniać współczesna 
biblioteka publiczna. Planowany budynek ma przewidzianą 
przestrzeń na magazyny, organizowanie wystaw, kącik lektury przy 
kawie. Przy Oddziale dla Dzieci planowane jest wyodrębnienie 
miejsca do zabawy i edukacji dla najmłodszych. W Czytelni 
przewidujemy stanowiska komputerowe dla użytkowników, 
miejsce do cichej pracy i salę konferencyjną. Wypożyczalnię dla 
Dorosłych i Oddział dla Dzieci zamierzamy wyposażyć w niższe 
regały, które będą bardziej funkcjonalne dla czytelników. 

Budynek będzie wyposażony w windę i dostosowany do potrzeb 
osób niepełnosprawnych. Wykonane zostaną tarasy zewnętrzne z 
przeznaczeniem na pole szachowe i „zieloną czytelnię”.

Zadanie będzie realizowane w terminie od stycznia 2019 r. do 
końca września 2020 r.

Koszty zadania ogółem wyniosą 2 658 940, 00 zł.                                 

MBP

Od  września
Miejska Biblioteka Publiczna w Kolnie

czynna codziennie oprócz środy  
w godz. od 900 do 1700

w soboty od godz. 1000 do godz. 1400
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Wakacje, wakacje i …
Wakacje jak nigdy były bardzo upalne, temperatury jak w 

tropikach, dlatego KOKiS zrezygnował z organizowania 
imprez zewnętrznych, podczas których uczestnicy narażeni byliby 
na udary słoneczne czy poparzenia. Imprezy odbywały się pod 
„dachem” na obiektach sportowych. 

Dużym zainteresowaniem cieszyła się pływalnia. Najmłodsi  mogli 
nieodpłatnie od godziny 12.00 do 13.00 w poniedziałki i środy 
skorzystać z zajęć z instruktorką pływania i oswajać się z wodą lub 
doskonalić pływanie, a w godzinach 10.00-12.00 od poniedziałku 
do piątku grać lub bawić się na  hali sportowej pod okiem trenera. 
W piątki − wspinaczka na skałce, która w tym roku cieszyła się 
niesłabnącym zainteresowaniem dzieci. Uwieńczeniem spotkań 
na hali był Wakacyjny Turniej Halowej Piłki Nożnej Drużyn 
Osiedlowych - 2018.

Od wielu lat podczas wakacji na hali sportowej odbywa się 
organizowany przez KOKiS Turniej Drużyn Osiedlowych. W 
tym roku do rozgrywek zgłosiło się 8 zespołów, żeby w trzech 
kategoriach wiekowych  rywalizować o tytuł najlepszej drużyny i 
tytuł najlepszego strzelca. W dwudniowym  turnieju uczestniczyło 
około 80  zawodników; drużyny to „zlepki” zawodników z 
naszego miasta i przyjezdnych gości, a także drużyny z ościennych 
miejscowości Kolna. Wszystkich połączyła wielka miłość do piłki 
nożnej.

Indywidualnie każdy mógł skorzystać z pływalni; jak każdego 
roku promocyjna cena dla uczniów 2,25 zł za godzinę pobytu w 
wodzie nie jest zbyt wygórowana. Zmieniły się zasady korzystania 

z pływalni, na którą mogą wchodzić samodzielnie dzieci po 
ukończeniu 11 lat; dla niektórych rodziców był to bodziec, by 
przyjść jako opiekun i wraz z dzieckiem skorzystać z basenu i jego 
atrakcji. 

W tym roku dzięki modernizacji i wybudowaniu wodnego 
placyku zabaw bardzo dużo rodzin mogło pluskać się w wodzie  
wspólnie z maluchami od niemowlaka wzwyż. Przez obiekty w 
wakacje przewinęło się dużo dzieci, każdy mógł znaleźć coś dla 
siebie − wszystkich zapraszamy na zajęcia podczas roku szkolnego. 
O zajęciach i imprezach organizowanych przez nas dowiecie się na 
stronie KOKiS.

ZAPRASZAMY 
NA KRYTĄ PŁYWALNIĘ 

W KOLNIE. 

OBIEKTY SPORTOWE - TEL. 602 112 424
602 112 424
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Sprzedam trzy działki budowlane 30 arowe w okolicy Czerwonego koło Wieszałek (Gmina Kolno). 
Dla zainteresowanych większym areałem jest również możliwość kupienia działek jako jednej całości. 

Cena do uzgodnienia.

Kontakt: 887 494 071

OGŁOSZENIE
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Wakacje z OHP
Wakacje i czas wolny to bardzo ważny okres dla dzieci i 

młodzieży. Dają możliwość odpoczynku, regeneracji sił 
do dalszej nauki i pracy. Ważny jest też sposób spędzania czasu 
wolnego, aby uniknąć wypadków i niebezpieczeństw.
Wychodząc naprzeciw tym oczekiwaniom wychowawcy 
kolneńskiego Hufca Pracy przygotowali dla dzieci i młodzieży 
różnego typu zajęcia. Były to m.in. gry w piłkę halową, wyjścia 
na basen i siłownię , gry i zabawy ruchowe, wycieczki, spacery, 
zajęcia plastyczne, kurs pierwszej pomocy, udziały w obchodach 
patriotycznych (Godzina W i 98. rocznica Bitwy Warszawskiej), 
warsztaty muzyczne – podstawy gry na gitarze, warsztaty plastyczne 
zorganizowane w Środowiskowym Domu Samopomocy w Kolnie 
oraz spotkanie integracyjne w Powiatowej Bibliotece Pedagogicznej 
w Kolnie dla osób niepełnosprawnych uczęszczających do 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Kolnie.

Zrealizowano również program ”Lato bez szwanku”, który 
rozpoczął się od udziału młodzieży w prewencyjnym spotkaniu 
z przedstawicielami Sanepidu oraz Policji. Omówiono zasady 
bezpiecznego wypoczynku. W trakcie trwania programu 
wychowankowie z Hufca Pracy w Kolnie uczestniczyli w kursie 
pierwszej pomocy, w szeregu zajęć ruchowych, w zajęciach 
techniczno-plastycznych oraz integrowali się ze środowiskiem 
lokalnym współpracując z Warsztatami Terapii Zajęciowej i 
miejscowymi przedszkolami. Celem realizacji programu było 
zapewnienie twórczego, atrakcyjnego, pełnego aktywności i 
bezpiecznego czasu wolnego w okresie wakacji dla wychowanków 
z Hufca Pracy w Kolnie.



2018/7-8 (Nr. 221-222) 35

OHP - MIASTO

Zmiana na stanowisku 
dyrektora I LO w Kolnie

Kadra Hufca Pracy OHP 
w Kolnie zaprasza pracodawców 

z terenu kolneńskiego na spotkanie 
dotyczące spraw kształcenia 

zawodowego i refundacji.

Zarząd Powiatu Kolneńskiego powierzył Zdzisławowi 
Śliweckiemu stanowisko dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Kolnie. Wicedyrektorem szkoły została 
Katarzyna Pikulińska. Szkolna społeczność przywitała nowych 
zarządzających podczas rozpoczęcia roku szkolnego 3 września.

Chcemy aby nasza młodzież miała wysoki poziom nauczania 
i efektywne kształcenie, dlatego też  wychodząc naprzeciw 

potrzebom pracodawców organizujemy spotkanie. 

Podczas szkolnego apelu za całokształt pracy podziękowano też 
byłemu dyrektorowi Józefowi Chodnickiemu. O objęciu funkcji 
dyrektora Ogólniaka przez Zdzisława Śliweckiego zadecydowali 
członkowie zarządu powiatu po konsultacjach z gronem 
pedagogicznym placówki. Nowy dyrektor kolneńskiego Ogólniaka 
swoją funkcję będzie sprawował  od dnia 1 września 2018 r. do dnia 
31 sierpnia 2023 r. 

Ma ono na celu wyjaśnienie nurtujących i bieżących pytań 
dotyczących warunków pracy oraz egzekwowania i przestrzegania 
przepisów BHP.
W spotkaniu udział wezmą komendanci OHP, specjaliści ds. 
kształcenia, wychowania i refundacji oraz specjaliści ds. kadr 
młodocianych.
Spotkanie odbędzie się 5 września o godz. 10:00   w Hufcu Pracy 
w Kolnie, ul. 11-go Listopada 1, sala dydaktyczna nr 15. budynek 
starostwa – parter (wejście od strony notariusza).

OHP
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Miejsce pod budowę ołtarza zostało wydzierżawione parafiom przez 
władze miasta. Ołtarz będzie chronił odprawiających nabożeństwa 
przed deszczem i silnym wiatrem. Namioty, które były rozstawiane w 
czasie świąt Wszystkich Świętych każdego roku nie zawsze spełniały 
swoją rolę. Niejednokrotnie unoszone były przez silny wiatr i trzeba 
było mocno je trzymać by ich nie zwiało, co stwarzało również 
zagrożenie dla wiernych. Ołtarz będzie służył miastu i parafiom podczas 
obchodów uroczystości państwowych i kościelnych. Pierwsza msza 
święta na nowym ołtarzu planowana jest 1 listopada, druga natomiast 
na uroczystości związane z 100. rocznicą Odzyskania Niepodległości 
przez Polskę. Obiekt w wyznaczonej przez miasto lokalizacji zostanie 
już w tym miejscu na stałe. Andrzej Konopka

Tekst i zdjęcie: Andrzej Konopka

31 sierpnia br. o godzinie 17:00 zgromadzonych przed pomnikiem 
i kolneńskich działaczy przywitał nowy przewodniczący NSZZ 
,,Solidarność” oddziału w Kolnie Mariusz Waszkiewicz oraz Burmistrz 
Miasta Kolno Andrzej Duda.
Symboliczne zapalenie zniczy pod kolneńskim pomnikiem i modlitwa 
to hołd oddany wszystkim Polakom, którzy przekonaniem, że: ,,Nie ma 
wolności bez Solidarności” narażali się na szykanowanie, utratę zdrowia, 
a nawet życia ale swoją odwagą zainicjowali transformację ustrojową w 
Polsce i Europie.  

Trwa budowa polowego ołtarza na nowym cmentarzu w Kolnie

Przed kolneńskim pomnikiem ,,Solidarności” uczczono 38. rocznicę Porozumień Sierpiniowych

Ze względu na co raz częstsze anomalie pogodowe oraz ich 
skutki, jakie obserwujemy przez ostatnie lata ksiądz Dziekan 

Stanisław Uradziński proboszcz parafii św. Anny w Kolnie 
zwrócił się z prośbą do parafian obu kolneńskich parafii o pomoc, 
by wesprzeć budowę ołtarza polowego na nowym cmentarzu 
komunalnym przy ulicy Konstytucji 3 Maja. Budowę sfinansuje 
również parafia Chrystusa Króla Wszechświata i parafia św. 
Anny.

31 sierpnia 1980 r. to data szczególnie ważna dla Polski. 
Historyczne porozumienie zawarte między władzami PRL i 
protestującymi związkowcami zakończyło dwumiesięczną falę 
strajków. Determinacja społeczna i głośny sprzeciw obywateli 
przeciwko narastającej niesprawiedliwości zapoczątkowały 
proces upadku komunizmu i o tym fakcie przypominają corocznie 
kolneńscy działacze „Solidarności”.
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W tym roku pod kierownictwem ks. Grzegorza Kosiorka oraz 
ks. Artura Akimowicza przez 14 dni 600 pątników w 4 grupach 
podążało przed obraz Jasnogórskiej Matki, niosąc swoje prośby i 
podziękowania. Wśród pielgrzymów grupy żółto-brązowej, liczącej 
169 osób, wędrowali dość licznie pątnicy z naszego miasta. Część 
z nich była zaangażowana w służby pielgrzymkowe  muzyczne, 
porządkowe, przemarszu i medyczne. Pierwszy raz swoją służbę 
medyczną na trasie pielgrzymki pełniła Kolneńska Grupa Pierwszej 
Pomocy.

Jedni nazywali nas szaleńcami, inni wzruszali się na nasz widok. 
A my, przemierzając przepiękną Polskę, zabieraliśmy ze sobą po 
drodze nie tylko prośby i podziękowania napotykanych osób, ale 
także goszczących nas w swoich domach mieszkańców różnych 
miejscowości. 

Wędrując – po raz kolejny mogliśmy wysłuchać wielu świadectw o 
cudach, które wydarzyły się dzięki naszej modlitwie. Jednym z nich było 
uzdrowienie Marka z Modliszewic, który w zeszłym roku miał wypadek 
na motorze w dniu, w którym opuszczaliśmy jego miejscowość. Obrzęk 
mózgu, połamane kości, urazy wewnętrzne nie dawały mu dużej 
szansy na przeżycie, nie mówiąc już o normalnym funkcjonowaniu. 
Jego mama poprosiła pielgrzymów o modlitwę w jego intencji oraz 
odprawienie mszy przed Królową Jasnogórską. Tak też się stało i w tym 
roku zastaliśmy go w dobrej formie. Wędrował z nami od Modliszewic 
na Jasną Górę, aby podziękować za cudowne ocalenie. 

Mieszkańcy Kolna na 34. Pieszej Pielgrzymce Łomżyńskiej na Jasną Górę

Już po raz 34. w dniu 1.08.2018 r. sprzed łomżyńskiej Katedry 
na Jasną Górę wyruszyła Piesza Pielgrzymka Łomżyńska, 

której hasłem przewodnim było ,,Jesteśmy napełnieni Duchem 
Świętym jak Maryja”. 

Na trasie tegorocznej pielgrzymki mieliśmy też okazję 
uczestniczyć w zaślubinach siostry Justyny z grupy żółto-brązowej 
i brata Daniela z grupy srebrno-niebieskiej, których połączyła 
zeszłoroczna pielgrzymka. Uroczystość odbyła się 5.08.2018 w 
Piotrowicach i była przecudownym wydarzeniem.

Ci, którzy chcieli wiedzieć, co dzieje się na trasie, mogli codziennie 
śledzić wszystko na stronie internetowej pielgrzymki, Facebooku, 
Snapchacie, YouTube i Radiu Nadzieja – dbały o to służby 
medialne. 

Na ostatni 24 km odcinek z Żurawia do Częstochowy dołączyło 
400 osób z grup białych z kilku miejscowości, między innymi 
z Kolna wraz z ks. Dziekanem Stanisławem Uradzińskim, aby 
choćby jeden dzień odczuć trud pielgrzymowania. 14 sierpnia 
łomżyńscy pielgrzymi, z biskupem Januszem Stepnowskim na 
czele, uczestniczyli na Wałach Jasnogórskich w porannej mszy 
świętej, która była zwieńczeniem pielgrzymowania. 

W imieniu księdza kierownika dziękujemy wszystkim, którzy 
wspierali nas modlitewnie i finansowo. Zapraszamy też w 
przyszłym roku na 35. Pieszą Pielgrzymkę Łomżyńską.

Beata Konopka

Jeśli ktoś chciałby wesprzeć finansowo organizację PPŁ na Jasną 
Górę, może to uczynić przez cały rok, wpłacając dowolny datek 
na konto: Stowarzyszenie Piesza Pielgrzymka Łomżyńska 
ul. Dworna 25, 18-400 Łomża.

PEKAO S.A. nr 36124015321111001083580692.
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Apel w „Dwójce” rozpoczął się już o godzinie 8:00, a pół godziny później 
nowy rok szkolny uroczyście przywitała społeczność kolneńskiej 
„Jedynki”. Po wystąpieniach dyrektorów szkół głos zabrał burmistrz 
Andrzej Duda. - To szczególny rok dla nas wszystkich – zaznaczał 
włodarz miasta. - Będziemy wspólnie świętować 100-lecie odzyskania 
przez Polskę niepodległości, ale też wprowadzać kolejne zmiany w 
edukacji. Inwestycja w naukę to najlepsza, dla naszej małej ojczyzny, 
lokata na przyszłość. To młode pokolenie, które będziemy kształtować 
kiedyś zdecyduje o losach miasta i kierunkach jego rozwoju – mówił 
Andrzej Duda. - Życzę wszystkim wymiernych sukcesów, wytrwałości i 
zadowolenia z wypełnianych ról.

Na zasłużoną emeryturę w SP1 odeszła Barbara Piotrowska i wieloletni 
matematyk Kazimierz Korzep. W miejskim przedszkolu pożegnano 
Jadwigę Lutrzykowską, która po 11 latach pracy na stanowisku 
dyrektora również rozpoczęła nowy etap w swoim życiu. Zastąpiła ją 
Joanna Długozima, której Andrzej Duda oficjalnie wręczył nominację. 
Podziękował także odchodzącym pedagogom za wszystkie lata 
poświęcone na rzecz kolneńskich uczniów i życzył im wiele radości i 
entuzjazmu na przyszłość.

Duszpasterskie słowo w SP1 i SP2 wygłosił Dziekan Kolneński ks. 
Stanisław Uradziński, a w gimnazjum proboszcz parafii CHKW ks. 
Wojciech Stefaniak.

Burmistrz wreczył też 3 kolneńskim uczniom stypendia za osiągnięcia 
w sporcie w roku szkolnym 2017/2018. 

Otrzymali je: 
1. Matyna Gąsiewska SP1
2. Aleks Prusinowski SP2
3. Dawid Kowalewski SP2. Tekst i zdjęcia: Andrzej Konopka

Galeria zdjęć na www.umkolno.pl

Rozpoczęcie nowego roku szkolnego 2018/2019
3 września wraz z pierwszym dzwonkiem rozpoczął się nowy rok 
szkolny dla 4,5 mln uczniów w całej Polsce. Decyzją minister 
edukacji będzie on obchodzony pod hasłem „Niepodległa”. W 
placówkach oświatowych zarządzanych przez miasto Kolno 
poniedziałek był szczególnym dniem dla 1244 młodych osób. 
W SP1 edukację w roku szkolnym 2018/2019 rozpocznie 461 
uczniów, w SP2 – 542 a w gimnazjum  - 91. Do miejskiego 
przedszkola uczęszczać będzie 150 dzieci. W uroczystych apelach 
zorganizowanych w szkolnych murach uczestniczył Burmistrz 
Miasta Kolno Andrzej Duda.

SP 2

SP 2

Gimnazjum

Gimnazjum

SP 2

SP 1

SP 2
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Galeria zdjęć na www.umkolno.pl

SP 2

SP 2

SP 2SP 2

SP 1

SP 1

SP 1

Na zasłużoną emeryturę w SP1 odszedł Kazimierz Korzep

Pamiątkowe zdjęcie z załogą w Przedszkolu nr 4 w Kolnie

Pożegnanie dyrektor przedszkola Jadwigi Lutrzykowskiej

SP 2
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Wybory Samorządowe
Kalendarz wyborczy
• do dnia 27 sierpnia 2018 r.

podanie do publicznej wiadomości, w formie obwieszczenia, 
informacji o okręgach wyborczych, ich granicach, numerach 
i liczbie radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym 
oraz o wyznaczonej siedzibie terytorialnej komisji wyborczej dla 
wyborów do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i 
rad dzielnic m.st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów 
i prezydentów miast

• do dnia 27 sierpnia 2018 r.

zawiadomienie odpowiednio Państwowej Komisji Wyborczej 
lub właściwego komisarza wyborczego o utworzeniu komitetu 
wyborczego

• do dnia 6 września 2018 r.

zgłaszanie komisarzom wyborczym kandydatów na członków 
terytorialnych komisji wyborczych

• do dnia 11 września 2018 r.

powołanie przez komisarzy wyborczych terytorialnych komisji 
wyborczych

• do dnia 17 września 2018 r.

utworzenie obwodów głosowania w szpitalach, zakładach pomocy 
społecznej, zakładach karnych i aresztach śledczych oraz ustalenie 
ich granic, siedzib i numerów

• do dnia 17 września 2018 r. do godz. 24:00

zgłaszanie terytorialnym komisjom wyborczym list kandydatów na 
radnych, odrębnie dla każdego okręgu wyborczego dla wyborów 
do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic 
m.st. Warszawy

• do dnia 21 września 2018 r.

podanie do publicznej wiadomości, w formie obwieszczenia, 
informacji o numerach i granicach obwodów głosowania oraz 
siedzibach obwodowych komisji wyborczych, w tym o lokalach 
przystosowanych do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz o 
możliwości głosowania korespondencyjnego przez wyborców 
niepełnosprawnych i możliwości głosowania przez pełnomocnika

• do dnia 21 września 2018 r.

zgłaszanie kandydatów na członków obwodowych komisji 
wyborczych

• do dnia 26 września 2018 r.

przyznanie przez Państwową Komisję Wyborczą jednolitych 
numerów dla list tych komitetów wyborczych, które zarejestrowały 
listy kandydatów co najmniej w połowie okręgów w wyborach do 
wszystkich sejmików województw

• do dnia 26 września 2018 r. do godz. 24:00

zgłaszanie gminnym komisjom wyborczym kandydatów na 
wójtów, burmistrzów i prezydentów miast

• do dnia 28 września 2018 r.

przyznanie przez komisarza wyborczego, wykonującego zadania 
o charakterze ogólnowojewódzkim, numerów dla list tych 

komitetów wyborczych, które zarejestrowały co najmniej jedną 
listę kandydatów w wyborach do sejmiku województwa i nie 
został im przyznany numer przez Państwową Komisję Wyborczą

• do dnia 1 października 2018 r.

przyznanie przez komisarza wyborczego numerów dla list tych 
komitetów wyborczych, które zarejestrowały co najmniej jedną 
listę kandydatów w wyborach do rady powiatu i nie został im 
przyznany numer przez Państwową Komisję Wyborczą ani przez 
komisarza wyborczego wykonującego zadania o charakterze 
ogólnowojewódzkim

• do dnia 1 października 2018 r

powołanie przez komisarza wyborczego obwodowych komisji 
wyborczych

• do dnia 1 października 2018 r.

sporządzenie spisów wyborców w urzędzie gminy

od dnia 6 października 2018 r. do  dnia  19  października  2018  r. 
do godz. 24:00

nieodpłatne rozpowszechnianie w programach publicznych 
nadawców radiowych i telewizyjnych audycji wyborczych 
przygotowanych przez komitety wyborcze

• do dnia 8 października 2018 r.

rozplakatowanie obwieszczeń: a) terytorialnych komisji 
wyborczych o zarejestrowanych listach kandydatów na radnych, 
b) gminnych komisji wyborczych o zarejestrowanych kandydatach 
na wójtów, burmistrzów i prezydentów miast,

• do dnia 8 października 2018 r.

zgłaszanie przez wyborców niepełnosprawnych zamiaru 
głosowania korespondencyjnego, w tym przy pomocy nakładek 
na karty do głosowania sporządzonych w alfabecie Braille’a

• do dnia 12 października 2018 r.

składanie wniosków o sporządzenie aktu pełnomocnictwa do 
głosowania

• do dnia 16 października 2018 r.

składanie przez wyborców wniosków o dopisanie ich do spisu 
wyborców w wybranym obwodzie głosowania na obszarze gminy 
właściwej ze względu na miejsce ich stałego zamieszkania

• w dniu 19 października 2018 r. o godz. 24:00

zakończenie kampanii wyborczej

• w dniu 20 października 2018 r.

przekazanie przewodniczącym obwodowych komisji wyborczych 
spisów wyborców

• w dniu 21 października 2018 r. godz. 7:00–21:00

głosowanie

Terminy ustawowe zgodnie z art. 9 § 2 i 3 Kodeksu wyborczego

Źródło: Państwowa Komisja Wyborcza, 
ul. Wiejska 10, 00-902 Warszawa, 

tel. 22 625 06 17, fax. 22 629 39 59.
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KRZYŻÓWKA NR 07-08/2018
Określenia poszczególnych wyrazów podano w przypadkowej 
kolejności. Do diagramu wpisano niektóre litery, które mają 
ułatwić odszukanie miejsc wpisania wyrazów. Litery w 
ponumerowanych polach, uszeregowane w kolejności od 1 
do 16, utworzą ostateczne rozwiązanie.

Odszukaj miejsca wpisania wyrazów

Wśród osób, które prześlą lub przyniosą prawidłowe rozwiązanie (wyłącznie na 
kartach pocztowych) do Urzędu Miasta, ul. Wojska Polskiego 20 (pokój 3) zostanie 
rozlosowana nagroda, którą będzie publikacja ,,Zeszyty Kolneńskie nr 12”. Termin 
nadsyłania odpowiedzi  - 28.09.2018 r.

Krzyżówkę panoramiczną nr 06/2018 prawidłowo rozwiązali
i nagrodę wylosowali: Modzelewska Janina, 
Jadwiga Kleczyńska i Jan Konopka z Kolna
Hasło brzmiało: „CZAS LECZY RANY”.

Nagroda do odebrania 
w redakcji Miesięcznika Kolneńskiego.

- przeciwieństwo poezji,
- zrzucana przez grubasa,
- siostra Balladyny,
- wrzucany do skrzynki pocztowej,
- przyprawa korzenna,
- wielki poemat epicki,
- dookoła obrazu,
- kursuje ze Świnoujścia do Ystad,
- przybijana do końskiego kopyta,
- wytapianie,
- wielka u atlety,
- kruche, niesłodzone ciasteczko,
- mąż Sawy,
- słynny piosenkarz kanadyjski,
- dodatkowa walka w szermierce,
- państwo w Polinezji, na południe od Samoa (wyraz można ułożyć z 
następujących liter: a, g, n, o, t),
- ulica wysadzana drzewami,
- wielki wódz rzymski,
- wada wrodzona lub nabyta konia,
- stała opłata.
- gruba gałąź,
- twardy metal,
- … czy herbata?,
- nowela Prusa o utalentowanym chłopcu, który wyruszył w świat,
- dyletant,
- zajęcie obcego terytorium; w Polsce był rosyjski, austriacki i pruski,
- krzyk, zgiełk,
- stała rubryka w gazecie, np. z rozrywkami umysłowymi,
- najsłynniejszy w historii piłkarz brazylijski,
- scena cyrkowa,
- punkt na sferze niebieskiej,
- pomyślny lub niepomyślny okres życia,
- chmura,
- szeroki brzeg kapelusza,
- nie chce się uczyć,
- zespół, który akompaniował Markowi Grechucie,
- szef juhasów,
- 500 arkuszy papieru,
- dowcip,
- płyn do odkażania pomieszczeń.

- miesięcznik regionalny. Adres: 18 – 500 Kolno, ul. Konopnickiej 4,
tel. 86 278 94 40, e-mail: mkolnenski@kolno.home.pl
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Nasze maleństwa
Z okazji narodzin dziecka składamy gratulacje Rodzicom, życząc szczęścia, radości 

i zdrowia oraz wszelkiej pomyślności.
pracownicy Szpitala Ogólnego w Kolnie

Nerkowski, syn Anny i Tomasza, 
ur. 01.07.2018 r. godz. 02.30

Grajko, syn Emilii i Radosława, 
ur. 20.07.2018 r. godz. 10.35

Nikonowicz, syn Magdy i Zbigniewa, 
ur. 13.07.2018 r. godz. 10.15

Cwalina, córka Ireny i Grzegorza, 
ur. 26.07.2018 r. godz. 05.25

Mioduszewski, syn Emili i Mariusza, 
ur. 31.07.2017 r. godz. 19.27

Korytkowska, córka Eweliny i Marci-
na, ur. 01.08.2018 r. godz. 09.10

Karwowski, syn Marleny i Piotra, 
ur. 06.08.2018 r. godz. 20.40 

Topka, syn Magdaleny i Sebastiana, 
ur. 26.07.2018 r. godz. 02.48

Nieciecka, córka Mileny i Karola, 
ur. 27.07.2018 r. godz. 08.40

Piaścik, syn Mileny i Daniela, 
ur. 08.07.2018 r. godz. 06.10

Bralewska, córka Ewy i Piotra, 
ur. 21.07.2018 r. godz. 15.20

Bagińska, córka Doroty i Marcina, 
ur. 14.07.2018 r. godz. 14.33

Bałdyga, syn Karoliny i Tomasza, 
ur. 26.07.2018 r. godz. 22.37

Paluszek, syn Katarzyny i Marka, 
ur. 28.07.2018 r. godz. 08.25

Długozima, córka Eweliny i Mariusza, 
ur. 08.07.2018 r. godz. 11.10

Kosiewicz, syn Eweliny i Kamila, 
ur. 23.07.2018 r. godz. 15.12

Lajzer, syn Moniki i Wiesława, 
ur. 15.07.2018 r. godz. 00.15

Zduńczyk, syn Anny i Rafała, 
ur. 10.07.2018 r. godz. 09.30

Turski, syn Doroty i Pawła, 
ur. 23.07.2018 r. godz. 17.58

Podchul, syn Anny i Tomasza, 
ur. 18.07.2018 r. godz. 13.00
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Dąbkowska, córka Moniki i Wiesława, 
ur. 10.08.2018 r. godz. 18.05

Wojsław, córka Justyny i Marcina, 
ur. 23.08.2018 r. godz. 21.45

Ferenc, córka Lucyny i Michała, 
ur. 16.08.2018 r. godz. 11.43

Trepanowska, córka Małgorzaty i 
Pawła, ur. 27.08.2018 r. godz. 04.10

Sławecki, syn Moniki i Cezarego, 
ur. 25.08.2018 r. godz. 03.30

Niksa, syn Karoliny i Michała, 
ur. 10.08.2018 r. godz. 21.15

Klimek, syn Magdy i Adama, 
ur. 23.08.2018,r. godz. 09.40

Gleba, córka Marty i Marcina, 
ur. 17.08.2018 r. godz. 12.10

Żyjewski, syn Małgorzaty i Jana, 
ur. 11.08.2018 r. godz. 01.35

Bazydło, córka Pauliny i Macieja, 
ur. 24.08.2018 r. godz. 20.05

Chmielewska, córka Pauliny i Huberta, 
ur. 17.08.2018 r. godz. 23.30

Marchewka, syn Anny i Marcina, 
ur. 13.08.2018 r. godz. 08.10

Lewicka, córka Marty i Adama, 
ur. 24.08.2018 r. godz. 23.00

Podlaski, syn Katarzyny i Kamila, 
ur. 21.08.2018 r. godz. 13.07
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NAJLEPSI DRUKUJĄ U NAS
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Firma SEZAM zatrudni na stanowisku:
kierowca / magazynier

Firma SEZAM zatrudni na stanowisku: kierowca/ magazynier. Więcej informacji w siedzibie firmy 

Sezam przy ulicy Sportowej 9 lub pod numerem telefonu:

86-278-11-33 lub 509-995-460.

CV także można składać w siedzibie firmy.
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